
Število objav: 30
Internet: 25
Tisk: 5
Spremljane teme:
Inženirska dejavnost, ...: 0
Inženirska zbornica ...: 0
Barbara Škraba Flis: 0
Gradbeni zakon: 10
Zakon o ... načrtovanju: 0
Zakon o ... arhitektih: 0
Gradbena parcela: 0
Evidenca stavbnih zemljišč: 0
Svetovni gradbeni forum 2019: 0
Gradbeništvo, graditev: 21

Zbirka medijskih objav
INŽENIRSKA ZBORNICA SLOVENIJE,
za obdobje 11. 9. 2019
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Internet Naslov Slovenski delodajalci z eno najmočnejših zaposlitvenih napovedi

Zaporedna št.
1

Medij; Doseg Siol.net; 654.103, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 10. 9. 2019

Stran v zbirki:
9

Avtor D. K.

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...najživahnejše zaposlitvene namere beležijo delodajalci v proizvodni panogi, kjer neto napoved znaša +22 odstotkov. 
Solidne so tudi napovedi delodajalcev v , kjer neto napoved zaposlovanja znaša +21 odstotkov. V panogi gradbeništvu
rudarstva in kamnin (+20 odstotkov) ter javnega sektorja in socialnih storitev (+19 odstotkov)... 

Internet Naslov Meh: Pomanjkanje kadra v obrti in podjetništvu je še vedno izjemno pereč problem

Zaporedna št.
2

Medij; Doseg Rtvslo.si; 531.564, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 10. 9. 2019

Stran v zbirki:
11

Avtor G. C.

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...okoljskim ministrstvom in gospodarskimi družbami obstajajo tri stične točke. Prva se nanaša na krožno gospodarstvo,
druga na okoljsko agencijo, tretja pa na . Glede krožnega gospodarstva je Zajc dejal, da ga je gradbeno zakonodajo
vlada pred štirimi leti izpostavila kot svojo prioriteto, prehod na zeleno, krožno gospodarstvo pa... 

Internet Naslov Slovenski delodajalci z eno najmočnejših zaposlitvenih napovedi v regiji

Zaporedna št.
3

Medij; Doseg Sta.si; 520.000, Slovenija

Rubrika, Datum Slovensko gospodarstvo; 10. 9. 2019

Stran v zbirki:
12

Avtor STA

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...najživahnejše zaposlitvene namere beležijo delodajalci v proizvodni panogi, kjer neto napoved znaša +22 odstotkov. 
Solidne so tudi napovedi delodajalcev v , kjer neto napoved zaposlovanja znaša +21 odstotkov. V panogi gradbeništvu
rudarstva in kamnin (+20 odstotkov) ter javnega sektorja in socialnih storitev (+19 odstotkov)... 

Internet Naslov Zajc ob odprtju 52. Mosa o stičnih točkah ministrstva in gospodarskih družb

Zaporedna št.
4

Medij; Doseg Sta.si; 520.000, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 10. 9. 2019

Stran v zbirki:
13

Avtor STA

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...okoljskim ministrstvom in gospodarskimi družbami obstajajo tri stične točke. Prva se nanaša na krožno gospodarstvo,
druga na okoljsko agencijo, tretja pa na . Celje, Celjski sejem. Odprtje mednarodne gradbeno zakonodajo
poslovne-sejemske prireditve Mos. Nagovor ministra za okolje in prostor Simona Zajca. Foto: Nejc Kastner/STA... 

Internet Naslov Na gospodarskem forumu na Mosu o gospodarstvih nekdanje skupne države

Zaporedna št.
5

Medij; Doseg Sta.si; 520.000, Slovenija

Rubrika, Datum Slovensko gospodarstvo; 10. 9. 2019

Stran v zbirki:
14

Avtor STA

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...NLB, Petrol, Gorenje, Studio Moderna, Lindab in Sportino. Potencial v gospodarskem sodelovanju Ivanc vidi na 
področju energetike, turizma, kmetijstva, , varstva okolja, lesnopredelovalne industrije in pri digitalizaciji gradbeništva
javne uprave. Predstavnik Gospodarske zbornice Črne gore Željko Baltić je povedal,... 
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Internet Naslov Zajc ob odprtju 52. Mosa o stičnih točkah ministrstva in gospodarskih družb

Zaporedna št.
6

Medij; Doseg Sta.si; 520.000, Slovenija

Rubrika, Datum Slovensko gospodarstvo; 10. 9. 2019

Stran v zbirki:
15

Avtor STA

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...okoljskim ministrstvom in gospodarskimi družbami obstajajo tri stične točke. Prva se nanaša na krožno gospodarstvo,
druga na okoljsko agencijo, tretja pa na . Glede krožnega gospodarstva je Zajc dejal, da ga je gradbeno zakonodajo
vlada pred štirimi leti izpostavila kot svojo prioriteto, prehod na zeleno, krožno gospodarstvo pa... 

Internet Naslov Zajc ob odprtju 52. Mosa o stičnih točkah ministrstva in gospodarskih družb (dopolnjeno)

Zaporedna št.
7

Medij; Doseg Sta.si; 520.000, Slovenija

Rubrika, Datum Slovensko gospodarstvo; 10. 9. 2019

Stran v zbirki:
16

Avtor STA

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...okoljskim ministrstvom in gospodarskimi družbami obstajajo tri stične točke. Prva se nanaša na krožno gospodarstvo,
druga na okoljsko agencijo, tretja pa na . Glede krožnega gospodarstva je Zajc dejal, da ga je gradbeno zakonodajo
vlada pred štirimi leti izpostavila kot svojo prioriteto, prehod na zeleno, krožno gospodarstvo pa... 

Internet Naslov Na sejmu MOS tudi številna podravska podjetja

Zaporedna št.
8

Medij; Doseg Maribor24.si; 155.831, Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 10. 9. 2019

Stran v zbirki:
19

Avtor Gabrijel Toplak

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...inštitucije, da so spoznale po,en malega gospodarstva in skrb za bodoči kader, kjer se trenutno beleži največji deficit 
pri nekaterih branžah ( kovinarstvo, , lesarstvo, gostinstvo ),« je sklenila Polajnarjeva. Podravska podjetja, gradbeništvo
ki razstavljajo na sejmu MOS: Heinz Buhnen d.o.o., Marjetka Novak s.p., Damjan... 

Internet Naslov Inšpektorat za delo: večina gradbincev evidence vodi ročno, brez natančnih podatkov

Zaporedna št.
9

Medij; Doseg Finance.si; 115.666, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 10. 9. 2019

Stran v zbirki:
23

Avtor Lana Dakić

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Politika zasebnosti Poleti je inšpektorat za delo, ki ga vodi Jadranko Grlić, izvedel nadzor o vodenju evidenc o izrabi 
delovnega časa v gostinstvu in . Inšpektorji so ugotovili, da je večina delodajalcev vodila evidence, vendar gradbeništvu
največkrat ročno, delodajalci pa so vpisovali zgolj število opravljenih delovnih... 

Internet Naslov Gradbinci med najbolj iskanimi poklici

Zaporedna št.
10

Medij; Doseg Finance.si; 115.666, Slovenija

Rubrika, Datum Novice; 10. 9. 2019

Stran v zbirki:
28

Avtor Jure Ugovšek, Vasilij Krivec

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Gradbinci med najbolj iskanimi poklici Več iz teme. Obveščaj me o novih člankih:  dodaj trg dela dodaj gradbeništvo
zaposlovanje dodaj Statistični urad... dodaj ManpowerGroup dodaj Čas branja: 4 min SHRANI 0 10.09.2019 14:48 
Največjo rast... 
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Internet Naslov Do konca leta desetina več zaposlenih

Zaporedna št.
11

Medij; Doseg Finance.si; 115.666, Slovenija

Rubrika, Datum Novice; 10. 9. 2019

Stran v zbirki:
33

Avtor Jure Ugovšek, Vasilij Krivec

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Do konca leta desetina več zaposlenih Več iz teme. Obveščaj me o novih člankih:  dodaj trg dela dodaj gradbeništvo
zaposlovanje dodaj Statistični urad... dodaj ManpowerGroup dodaj Čas branja: 3 min SHRANI 0 10.09.2019 14:48 
Največjo rast... 

Internet Naslov Do konca leta desetina več zaposlenih v gradbeništvu

Zaporedna št.
12

Medij; Doseg Finance.si; 115.666, Slovenija

Rubrika, Datum Novice; 10. 9. 2019

Stran v zbirki:
38

Avtor Jure Ugovšek, Vasilij Krivec

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Do konca leta desetina več zaposlenih v  Več iz teme. Obveščaj me o novih člankih:  dodaj gradbeništvu gradbeništvo
trg dela dodaj zaposlovanje dodaj Statistični urad... dodaj ManpowerGroup dodaj Čas branja: 3 min SHRANI 0 
10.09.2019... 

Internet Naslov Podjetja, ki so v močnih grozdih, izplačujejo višje plače

Zaporedna št.
13

Medij; Doseg Finance.si; 115.666, Slovenija

Rubrika, Datum Novice; 10. 9. 2019

Stran v zbirki:
41

Avtor Borut Hočevar

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...sodelovanje lahko le koristi, našteva Gumilar. V Slovenskem gradbenem grozdu so v okviru evropskih mehanizmov 
končali projekt Evropska zveza za krožno , sodelujejo pa še pri projektu Kibernetsko varna osvetlitev in gradbeništvo
pametne stavbe. Uspeli so tudi v okviru razpisa Cluster Excellence. V začetku prihodnjega... 

Internet Naslov Levica se ogreva, gospodarstvo se ohlaja

Zaporedna št.
14

Medij; Doseg Primorske.si; 110.937, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 10. 9. 2019

Stran v zbirki:
43

Avtor Jana Krebelj

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...četrtek, ko naj bi ministrstvo za finance pripravilo izračune. V odgovoru na očitke o izdatkih za vojsko je premier 
Marjan Šarec spomnil na njeno vlogo pri  slovenske države. Levico je vznejevoljil tudi predlog za ukinitev graditvi
dodatka za delovno aktivnost, do katerega so upravičeni prejemniki denarne socialne... 

Tisk Naslov Kemis je spet začel obratovati

Zaporedna št.
15

Medij; Doseg Dnevnik; 107.900, Slovenija Stran: 8 Površina: 416 cm2

Rubrika, Datum Ljubljana in okolica; 11. 9. 2019

Stran v zbirki:
45

Avtor Andraž Rožman

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...objekt C (zalogovnik za vodo) zgrajen nezakonito in da objekta A (odprta nadstrešnica) in B (prizidava k nadstrešnici) 
ne sodita med izjeme po zakonu o  objektov, za katere zaradi preprečevanja oziroma zmanjšanja posledic graditvi
naravnih in drugih nesreč ni potrebna pridobitev gradbenega dovoljenja. Kemis brez... 
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Tisk Naslov Inšpektorat za delo: večina gradbincev evidence vodi ročno, brez natančnih podatkov

Zaporedna št.
16

Medij; Doseg Finance; 80.900, Slovenija Stran: 15 Površina: 285 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 11. 9. 2019

Stran v zbirki:
46

Avtor Lana Dakić

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...lana.dakic@financc.si Poleti je inšpektorat za delo, ki ga vodi Jadranko Grlič, izvedel nadzor o vodenju evidenc o 
izrabi delovnega časa v gostinstvu in . Inšpektorji so ugotovili, da je večina delodajalcev vodila evidence, gradbeništvu
vendar največkrat ročno, delodajalci pa so vpisovali zgolj število opravljenih delovnih... 

Internet Naslov Zaposlitvena napoved izjemna, največji porast delodajalci pričakujejo prav pri nas

Zaporedna št.
17

Medij; Doseg Sobotainfo.com; 70.528, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 10. 9. 2019

Stran v zbirki:
49

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...malih podjetij: +21 odstotkov Najmočnejše zaposlitvene namere so prisotne pri delodajalcih v proizvodni panogi (+22 
odstotkov). Prav tako dobro kaže v  (+21 odstotkov), panogi rudarstva in kamnin (+20 odstotkov) ter gradbeništvu
javnem sektorju in socialnih storitvah (+19 odstotkov). Manj razveseljive so napovedi... 

Internet Naslov Gradbinci med najbolj iskanimi poklici

Zaporedna št.
18

Medij; Doseg Times.si; 61.010, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 10. 9. 2019

Stran v zbirki:
54

Avtor Jure Ugovšek, Vasilij Krivec

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Do konca leta desetina več zaposlenih v  Več iz teme. Obveščaj me o novih člankih:  dodaj gradbeništvu gradbeništvo
trg dela dodaj zaposlovanje dodaj Statistični urad... dodaj ManpowerGroup dodaj Čas branja: 3 min SHRANI 0 
10.09.2019... 

Internet Naslov Meh: Pomanjkanje kadra v obrti in podjetništvu je še vedno izjemno pereč problem

Zaporedna št.
19

Medij; Doseg Times.si; 61.010, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 10. 9. 2019

Stran v zbirki:
57

Avtor G. C.

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...okoljskim ministrstvom in gospodarskimi družbami obstajajo tri stične točke. Prva se nanaša na krožno gospodarstvo,
druga na okoljsko agencijo, tretja pa na . Glede krožnega gospodarstva je Zajc dejal, da ga je gradbeno zakonodajo
vlada pred štirimi leti izpostavila kot svojo prioriteto, prehod na zeleno, krožno gospodarstvo pa... 

Tisk Naslov "Četudi bi mel neomejeno časa in denarja, bi ostal v Sloveniji"

Zaporedna št.
20

Medij; Doseg Horizont; 24.000, Slovenija Stran: 26 Površina: 846 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 10. 9. 2019

Stran v zbirki:
59

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...zato bo trg potreboval strokovnjake s področja vseh vrst investicij. Kakšni so odzivi na prvo Akademijo gradbenih 
investicij, ki povezuje energetiko in  ter ponuja nova znanja pametnih mest? Reči moram, da so odzivi gradbeništvo
odlični. Tudi zato, ker smo v to povezali dva strateška svetova: Strateški svet za investicije... 
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Tisk Naslov Pridobitev gradbenega dovoljenja: veliko zahtev je še vedno nepopolnih

Zaporedna št.
21

Medij; Doseg Štajerski tednik; 17.000, Slovenija Stran: 21 Površina: 702 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 10. 9. 2019

Stran v zbirki:
62

Avtor Unknown

Teme Gradbeni zakon , Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...zadeve izda gradbeno dovoljenje, če so izpolnjeni naslednji pogoji: - je gradnja skladna z določbami prostorskega 
izvedbenega akta v delu, ki se nanaša na  objektov, in z določbami predpisov o urejanju prostora, - sta graditev
dokumentacijo za pridobitev gradbenega dovoljenja podpisala projektant in vodja projekta,... 

Tisk Naslov Trendi prenavljanja in gradnje predstavljeni na MOS Dom

Zaporedna št.
22

Medij; Doseg Štajerski tednik; 17.000, Slovenija Stran: 27 Površina: 498 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 10. 9. 2019

Stran v zbirki:
64

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...rešitve. To je odlična priložnost za vse, ki se podobnih projektov lotevajo v prihodnosti. Razstavljavci bodo predstavili 
vso ponudbo zaključnih del v , našli boste lahko najoptimalnejše strešne kritine, tlakovce in drugi gradbeni gradbeništvu
material. Manjkali ne bodo niti kamini, peči, dimniški sistemi in keramika,... 

Internet Naslov Vladajoča izvršilna oblast še vedno ne razume vladavine prava

Zaporedna št.
23

Medij; Doseg Zadnjenovice.info; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 10. 9. 2019

Stran v zbirki:
67

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...leta 2018 je bilo takih kar 14, od ugotovljenih neustavnosti nekaterih določb zakona o parlamentarni preiskavi do 
ugotovljenih neustavnih določb zakona o  objektov. Nespoštovanje odločb ustavnega sodišča je vrh ledene goregraditvi
, ki ga javnost zaradi vrhovnega položaja tega sodišča bolj spremlja. Pod vrhom ustavnega... 

Internet Naslov Slovenski delodajalci z eno najmočnejših zaposlitvenih napovedi v regiji

Zaporedna št.
24

Medij; Doseg Krog.sta.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 10. 9. 2019

Stran v zbirki:
69

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...najživahnejše zaposlitvene namere beležijo delodajalci v proizvodni panogi, kjer neto napoved znaša +22 odstotkov. 
Solidne so tudi napovedi delodajalcev v , kjer neto napoved zaposlovanja znaša +21 odstotkov. V panogi gradbeništvu
rudarstva in kamnin (+20 odstotkov) ter javnega sektorja in socialnih storitev (+19 odstotkov)... 

Internet Naslov Minister Zajc otvoril 52. MOS

Zaporedna št.
25

Medij; Doseg Strankasmc.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 10. 9. 2019

Stran v zbirki:
70

Avtor Unknown

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...okoljskim ministrstvom in gospodarskimi družbami obstajajo tri stične točke. Prva se nanaša na krožno gospodarstvo,
druga na okoljsko agencijo, tretja pa na . Posebej je izpsotavil, da je vlada krožno gospodarstvo gradbeno zakonodajo
pred štirimi leti izpostavila kot svojo prioriteto, prehod na zeleno, krožno gospodarstvo pa je... 
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Internet Naslov Zajc ob odprtju 52. Mosa o stičnih točkah ministrstva in gospodarskih družb

Zaporedna št.
26

Medij; Doseg Findinfo.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 10. 9. 2019

Stran v zbirki:
72

Avtor STA

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...okoljskim ministrstvom in gospodarskimi družbami obstajajo tri stične točke. Prva se nanaša na krožno gospodarstvo,
druga na okoljsko agencijo, tretja pa na . Glede krožnega gospodarstva je Zajc dejal, da ga je gradbeno zakonodajo
vlada pred štirimi leti izpostavila kot svojo prioriteto, prehod na zeleno, krožno gospodarstvo pa... 

Internet Naslov Les prodira v vse industrijske panoge

Zaporedna št.
27

Medij; Doseg Ekodezela.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 10. 9. 2019

Stran v zbirki:
73

Avtor Samo Kranjec

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Zaradi svojih izjemnih lastnosti se les uveljavlja v številnih panogah, najbolj pa v , pohištveni industriji ter gradbeništvu
tudi v energetiki. Tudi industrija, podobno kot , ponovno odkriva les kot zelo obetaven material. V ta namengradbeništvo
se pospešeno razvijajo metode in postopki, s pomočjo... 

Internet Naslov Kako se spopasti z izzivi, ki pestijo sodobno družbo

Zaporedna št.
28

Medij; Doseg Nas-stik.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 10. 9. 2019

Stran v zbirki:
75

Avtor M. J.

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...izzivi, ki pestijo sodobno družbo. Izkušeni govorci z različnih področij so razpravljali o načinih, kako pospešiti iskanje 
zelenih rešitev v transportu, , infrastrukturi, prehrambni industriji in gospodarstvu ter politiki nasploh. Med gradbeništvu
govorniki je nastopil tudi Rok Vodnik, član uprave Petrola in predsednik... 

Internet Naslov Minister Simon Zajc otvoril mednarodni obrtni sejem MOS v Celju

Zaporedna št.
29

Medij; Doseg Gov.si; , Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 10. 9. 2019

Stran v zbirki:
78

Avtor Unknown

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...dejavnosti za odpravljanje zaostankov pri vlaganju vlog in pridobivanju okoljevarstvenih soglasij na Agenciji RS za 
okolje, ter spremembe lani uveljavljene , ki je olajšala postopke pri pridobivanju gradbenih gradbene zakonodaje
dovoljenj. MOS je poslovno-sejemska prireditev, ki vsako leto privabi več kot 800 neposrednih in... 

Internet Naslov Zajc ob odprtju 52. Mosa o stičnih točkah ministrstva in gospodarskih družb

Zaporedna št.
30

Medij; Doseg Iusinfo.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 10. 9. 2019

Stran v zbirki:
80

Avtor STA

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...okoljskim ministrstvom in gospodarskimi družbami obstajajo tri stične točke. Prva se nanaša na krožno gospodarstvo,
druga na okoljsko agencijo, tretja pa na . Glede krožnega gospodarstva je Zajc dejal, da ga je gradbeno zakonodajo
vlada pred štirimi leti izpostavila kot svojo prioriteto, prehod na zeleno, krožno gospodarstvo pa... 
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September 10, 2019

Slovenski delodajalci z eno najmočnejših zaposlitvenih napovedi
siol.net/posel-danes/novice/slovenski-delodajalci-z-eno-najmocnejsih-zaposlitvenih-napovedi-506744

Avtorji: STA, D.K.

Foto: STA
Zaposlitveni utrip v zadnjem četrtletju leta bo po ocenah slovenskih delodajalcev ugoden. Po sezonski
prilagoditvi podatkov neto napoved zaposlovanja za Slovenijo znaša +17 odstotkov, kar sodi med najbolj
optimistične napovedi v regiji, kaže raziskava družbe Manpower. Boljše rezultate beležijo le še v Grčiji, kjer
znaša +18 odstotkov.

Živahne zaposlitvene namere za zadnje četrtletje so posledica najmočnejših zaposlitvenih napovedi v
panogah rudarstva in kamnin ter javnega sektorja in socialnih storitev od začetka izvajanja raziskave pred
devetimi leti, so sporočili iz Manpowerja. Četrtletna primerjava sicer kaže na upad zaposlitvenih možnosti
za dve odstotni točki, v primerjavi z enakim obdobjem lani pa napoved ostaja nespremenjena.

Najmočnejše zaposlitvene namere pričakujejo delodajalci v proizvodni panogi, kjer neto napoved
zaposlovanja znaša +22 odstotkov. Gledano po regijah, najmočnejši zaposlitveni utrip v državi pričakujejo
delodajalci v severovzhodni regiji z neto napovedjo zaposlovanja +18 odstotkov, kar že drugo zaporedno
četrtletje predstavlja najboljši rezultat od začetka izvajanja raziskave.

Najbolj bodo zaposlovala srednje velika podjetja

Siol.net 10.09.2019 
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Najmočnejše zaposlitvene namere imajo delodajalci v skupini srednjih podjetij (+27 odstotkov), medtem ko
delodajalci v skupini malih podjetij (+21 odstotkov) poročajo o najmočnejši napovedi zaposlovanja od
začetka izvajanja raziskave v državi.

"Kljub temu se moramo zavedati, da se številna prosta delovna mesta ne zapolnijo pravočasno, kar je
pogosto posledica razhajanj med zahtevami delodajalcev in pričakovanji iskalcev zaposlitve. Prav to vrzel
navadno ustvarjajo odstopanja od iskanih veščin ali želenega plačila kot tudi demografski premiki okoli
nas," je ocenil regionalni vodja Manpower Slovenija Aleksandar Hangimana.

Največ iščejo delavce za proizvodnjo
Panožni podatki razkrivajo, da najživahnejše zaposlitvene namere beležijo delodajalci v proizvodni panogi,
kjer neto napoved znaša +22 odstotkov. Solidne so tudi napovedi delodajalcev v gradbeništvu, kjer neto
napoved zaposlovanja znaša +21 odstotkov. V panogi rudarstva in kamnin (+20 odstotkov) ter javnega
sektorja in socialnih storitev (+19 odstotkov) pa delodajalci napovedujejo, da bo zaposlitveni utrip v
obdobju prihodnjih treh mesecev najmočnejši, odkar se v Sloveniji izvaja raziskava.

O najšibkejših možnostih zaposlovanja poročajo delodajalci v panogah kmetijstva, lova, gozdarstva in
ribolova ter gostinstva in hotelirstva. Za obe navedeni panogi neto napoved zaposlovanja znaša +13
odstotkov.

ManpowerGroup napoved zaposlitvenih namer za četrto četrtletje zajema intervjuje z več kot 59.000
delodajalci iz 44 držav. Delodajalci v 43 od skupaj 44 državah po svetu poročajo, da bodo v obdobju od
oktobra do decembra 2019 zaposlovali, v eni državi pa delodajalci sprememb v zaposlitvenih možnostih
ne pričakujejo. O najmočnejših zaposlitvenih namerah poročajo delodajalci na Japonskem, Tajvanu, ZDA,
Indiji in Grčiji, medtem ko o najšibkejših napovedih zaposlovanja poročajo delodajalci v Španiji, na
Češkem, v Argentini, Kostariki in Švici.
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Meh: Pomanjkanje kadra v obrti in podjetništvu je še vedno
izjemno pereč problem
52. poslovno-sejemska prireditev Mos v Celju
G. C.| 10. september 2019 ob 12�33
Celje - MMC RTV SLO, STA

Na celjskem sejmišču so odprli že 52. sejem Mos. Foto: BoBo

Na celjskem sejmišču so odprli 52. poslovno-sejemsko prireditev Mos, ki bo potekala
do 15. septembra, gostila pa bo okoli 1.500 razstavljavcev. Letos je partnerica Mosa
Črna gora, vrača pa se Kitajska, ki se je na njem prvič predstavila leta 2015.

Okoljski minister Simon Zajc je ob odprtju Mosa dejal, da med okoljskim ministrstvom in
gospodarskimi družbami obstajajo tri stične točke. Prva se nanaša na krožno gospodarstvo, druga
na okoljsko agencijo, tretja pa na gradbeno zakonodajo.

Glede krožnega gospodarstva je Zajc dejal, da ga je vlada pred štirimi leti poudarila kot svojo
prioriteto, prehod na zeleno, krožno gospodarstvo pa je priložnost, ki jo je treba izkoristiti.

Agencija za okolje (Arso) naj bi v naslednjih šestih mesecih odpravila zaostanke glede izdaje
dovoljenj za nove naložbe investitorjev, v ta namen se je tudi kadrovsko okrepila, treba pa bo še
popraviti zakonodajo na tem področju.

Ob tem je minister Zajc še napovedal, da bo njegovo ministrstvo šlo skozi vse pripombe, ki so
prišle na gradbeno zakonodajo, z namenom izboljšati postopke za pridobitev okoljevarstvenega
dovoljenja.

Počivalšek: Gospodarstvo je v dobri formi

Gospodarski minister Zdravko Počivalšek je prek videonagovora pozdravil udeležence
odprtja Mosa in ocenil, da je slovensko gospodarstvo v dobri formi in je na pravi poti, da postane
zeleno, ustvarjalno ter pametno gospodarstvo.

Meni tudi, da je gospodarstvo takšno zaradi izkušenj in znanj mikrodružb, ki jih je v Sloveniji kar
86 odstotkov, v njih pa je zaposlenih 19 odstotkov vseh aktivnih prebivalcev. Po njegovih besedah
majhne družbe zaposlujejo dodatnih 27 odstotkov vseh zaposlenih, srednja velika podjetja pa
zaposlujejo petino zaposlenih.

Po zaslugi obrtnikov in podjetnikov so vsi gospodarski kazalniki letos obrnjeni navzgor, je dejal
Počivalšek in spomnil, da je bil bruto domači proizvod v drugem četrtletju letos 2,6 odstotka
višji kot leta 2018. "Gospodarska rast se tako nekoliko umirja, a je na letni ravni še vedno
stabilna," meni.

Za predsednika Obrtno-podjetniške zbornice Slovenije Branka Meha je pomanjkanje kadra v obrti
in podjetništvu na žalost še vedno izjemno pereč problem, čeprav je malo gospodarstvo motor
naše države. Da pa lahko obrtniki in podjetniki nemoteno delajo, se razvijajo in zaposlujejo,
potrebujejo spodbudnejše poslovno okolje s prijaznejšo zakonodajo in brez nepotrebnih
birokratskih ovir.
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"In naloga naše vlade je, da nam takšno okolje zagotovi! Moja mantra, ki jo ponavljam vrsto let, in
jo bom tudi tokrat, je ‒- če bo šlo dobro slovenskemu gospodarstvu, bo šlo dobro vsem
državljanom Republike Slovenije," je še dejal Meh in spomnil, da letos zbornica praznuje 50-
letnico delovanja.

Letošnja partnerica je Črna gora

Letos je partnerica Mosa Črna gora. Črnogorska gospodarska ministrica Dragica Sekulić je
postregla s podatkom, da je blagovna menjava med državama Slovenijo in Črno goro lani znašala
dobrih 85 milijonov evrov, kar je trikrat več kot leta 2015.

Dodala je, da črnogorska vlada posebno pozornost namenja krepitvi podjetništva in ustvarjanju
boljšega poslovnega okolja tako za domača kot tudi tuja podjetja. Tako se je število mikro-, malih
in srednje velikih podjetij lani v primerjavi z letom 2011 povečalo za 59,03 odstotka, skupno število
zaposlenih pa je poraslo za 30,54 odstotka.
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Slovenski delodajalci z eno najmočnejših 
zaposlitvenih napovedi v regiji
Zaposlitveni utrip v zadnjem četrtletju leta bo po ocenah slovenskih delodajalcev ugoden. Po sezonski prilagoditvi 
podatkov neto napoved zaposlovanja za Slovenijo znaša +17 odstotkov, kar sodi med najbolj optimistične napovedi v 
regiji, kaže raziskava družbe Manpower. Boljše rezultate beležijo le še v Grčiji, kjer znaša +18 odstotkov.
Živahne zaposlitvene namere za zadnje četrtletje so posledica najmočnejših zaposlitvenih napovedi v panogah rudarstva 
in kamnin ter javnega sektorja in socialnih storitev od začetka izvajanja raziskave pred devetimi leti, so sporočili iz 
Manpowerja. Četrtletna primerjava sicer kaže na upad zaposlitvenih možnosti za dve odstotni točki, v primerjavi z enakim 
obdobjem lani pa napoved ostaja nespremenjena.
Najmočnejše zaposlitvene namere pričakujejo delodajalci v proizvodni panogi, kjer neto napoved zaposlovanja znaša +22
odstotkov. Gledano po regijah, najmočnejši zaposlitveni utrip v državi pričakujejo delodajalci v severovzhodni regiji z neto 
napovedjo zaposlovanja +18 odstotkov, kar že drugo zaporedno četrtletje predstavlja najboljši rezultat od začetka 
izvajanja raziskave.
Najmočnejše zaposlitvene namere imajo delodajalci v skupini srednjih podjetij (+27 odstotkov), medtem ko delodajalci v 
skupini malih podjetij (+21 odstotkov) poročajo o najmočnejši napovedi zaposlovanja od začetka izvajanja raziskave v 
državi.
"Kljub temu se moramo zavedati, da se številna prosta delovna mesta ne zapolnijo pravočasno, kar je pogosto posledica 
razhajanj med zahtevami delodajalcev in pričakovanji iskalcev zaposlitve. Prav to vrzel navadno ustvarjajo odstopanja od 
iskanih veščin ali želenega plačila kot tudi demografski premiki okoli nas," je ocenil regionalni vodja Manpower Slovenija 
Aleksandar Hangimana.
Panožni podatki razkrivajo, da najživahnejše zaposlitvene namere beležijo delodajalci v proizvodni panogi, kjer neto 
napoved znaša +22 odstotkov. Solidne so tudi napovedi delodajalcev v gradbeništvu, kjer neto napoved zaposlovanja 
znaša +21 odstotkov. V panogi rudarstva in kamnin (+20 odstotkov) ter javnega sektorja in socialnih storitev (+19 
odstotkov) pa delodajalci napovedujejo, da bo zaposlitveni utrip v obdobju prihodnjih treh mesecev najmočnejši, odkar se 
v Sloveniji izvaja raziskava.
O najšibkejših možnostih zaposlovanja poročajo delodajalci v panogah kmetijstva, lova, gozdarstva in ribolova ter 
gostinstva in hotelirstva. Za obe navedeni panogi neto napoved zaposlovanja znaša +13 odstotkov.
ManpowerGroup napoved zaposlitvenih namer za četrto četrtletje zajema intervjuje z več kot 59.000 delodajalci iz 44 
držav. Delodajalci v 43 od skupaj 44 državah po svetu poročajo, da bodo v obdobju od oktobra do decembra 2019 
zaposlovali, v eni državi pa delodajalci sprememb v zaposlitvenih možnostih ne pričakujejo. O najmočnejših zaposlitvenih 
namerah poročajo delodajalci na Japonskem, Tajvanu,  Indiji in Grčiji, medtem ko o najšibkejših napovedih ZDA,
zaposlovanja poročajo delodajalci v Španiji, na Češkem, v Argentini, Kostariki in Švici.
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Zajc ob odprtju 52. Mosa o stičnih točkah 
ministrstva in gospodarskih družb
Celje, 10. septembra - Okoljski minister Simon Zajc je danes na celjskem sejmišču odprl 52. poslovno-sejemsko prireditev
Mos.
Kot je dejal, med okoljskim ministrstvom in gospodarskimi družbami obstajajo tri stične točke. Prva se nanaša na krožno 
gospodarstvo, druga na okoljsko agencijo, tretja pa na gradbeno zakonodajo.
Celje, Celjski sejem. Odprtje mednarodne poslovne-sejemske prireditve Mos. Nagovor ministra za okolje in prostor 
Simona Zajca. Foto: Nejc  Celje, Celjski sejem. Odprtje mednarodne poslovne-sejemske prireditve Mos. Kastner/STA
Ekonomska ministrica Črne Gore Dragica Sekulić. Foto: Nejc  Celje, Celjski sejem. Odprtje mednarodne Kastner/STA
poslovne-sejemske prireditve Mos. Ekonomska ministrica Črne Gore Dragica Sekulić. Foto: Nejc  Celje, Kastner/STA
Celjski sejem. Odprtje mednarodne poslovne-sejemske prireditve Mos. Predsednik Gospodarske zbornice Slovenije 
Boštjan Gorjup. Foto: Nejc  Celje, Celjski sejem. Odprtje mednarodne poslovne-sejemske prireditve Mos. Kastner/STA
Predsednik Gospodarske zbornice Slovenije Boštjan Gorjup. Foto: Nejc  Celje, Celjski sejem. Odprtje Kastner/STA
mednarodne poslovne-sejemske prireditve Mos. Foto: Nejc  Celje, Celjski sejem. Odprtje mednarodne Kastner/STA
poslovne-sejemske prireditve Mos. Župan Celja Bojan Šrot. Foto: Nejc  Celje, Celjski sejem. Odprtje Kastner/STA
mednarodne poslovne-sejemske prireditve Mos. Župan Celja Bojan Šrot. Foto: Nejc  Celje, Celjski sejem. Kastner/STA
Odprtje mednarodne poslovne-sejemske prireditve Mos. Izvršni direktor Celjskega sejma Robert Otorepec. Foto: Nejc 

 Celje, Celjski sejem. Odprtje mednarodne poslovne-sejemske prireditve Mos. Foto: Nejc  Kastner/STA Kastner/STA
Celje, Celjski sejem. Odprtje mednarodne poslovne-sejemske prireditve Mos. Nagovor ministra za okolje in prostor 
Simona Zajca. Foto: Nejc  Celje, Celjski sejem. Odprtje mednarodne poslovne-sejemske prireditve Mos. Kastner/STA
Nagovor ministra za okolje in prostor Simona Zajca. Foto: Nejc  Celje, Celjski sejem. Odprtje mednarodne Kastner/STA
poslovne-sejemske prireditve Mos. Video nagovor gospodarskega ministra Zdravka Počivalška. Foto: Nejc Kastner/STA
Gospodarski minister Zdravko Počivalšek pa je prek video nagovora pozdravil udeležence otvoritve Mos, ki bo na 
celjskem sejmišču potekala do nedelje. Kot je ocenil, je slovensko gospodarstvo v dobri formi in je na pravi poti, da 
postane zeleno, ustvarjalno ter pametno gospodarstvo.
Predsednik Obrtno-podjetniške zbornice Slovenije Branko Meh pa je dejal, da obrtniki in podjetniki pri sovjem delu 
potrebujejo spodbudnejše poslovno okolje s prijaznejšo zakonodajo in brez nepotrebnih birokratskih ovir.
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Na gospodarskem forumu na Mosu o 
gospodarstvih nekdanje skupne države
V sklopu poslovno-sejemske prireditve Mos, ki so jo danes odprli na celjskem sejmišču, je potekal tudi mednarodni 
gospodarski forum Slovenije, Hrvaške, Srbije in Črne gore. Udeleženci so ocenili, da je med gospodarstvi teh držav kar 
nekaj podobnosti, med priložnostmi za izboljšave pa so med drugim navedli poenostavitev poslovnega okolja.
Glavni ekonomist pri Gospodarski zbornici Slovenije Bojan Ivanc je navzočim predstavil makroekonomske podatke 
omenjenih štirih držav ter možnosti za poslovanje z njimi, poseben poudarek pa dal Črni gori kot državi partnerici 
letošnjega Mosa.
Blagovna menjava med Slovenijo in Črno goro na letni ravni znaša 120 milijonov evrov. Slovenija v to državo izvozi 
največ cestnih vozil, farmacevtskih proizvodov in električnih strojev. Iz Črne gore uvaža predvsem barve kovine in 
kovinske izdelke oz. izdelke, ki nimajo veliko dodane vrednosti, je povedal.
Lani je Slovenijo obiskalo 12.000 turistov iz Črne gore, ki so v povprečju bivali 2,5 dneva. Bruto domači proizvod na 
prebivalca v Sloveniji znaša 22.100 evrov, na Hrvaškem 11.900 evrov, v Črni gori 6900 evrov in Srbiji 6100 evrov.
Za slovenske vlagatelje je Črna gora po Ivančevem mnenju zanimiva zato, ker so tam tuji vlagatelji izenačeni z domačimi.
Med slovenskimi družbami, ki so že prisotne na črnogorskem trgu, je izpostavil  Petrol, Gorenje, Studio Moderna, NLB,
Lindab in Sportino.
Potencial v gospodarskem sodelovanju Ivanc vidi na področju energetike, turizma, kmetijstva, gradbeništva, varstva 
okolja, lesnopredelovalne industrije in pri digitalizaciji javne uprave.
Predstavnik Gospodarske zbornice Črne gore Željko Baltić je povedal, da je lani povprečna plača v Črni gori znašala 511 
evrov, med drugim so v letu 2018 zabeležili več kot milijardo evrov turističnega prometa. Spomnil je, da je črnogorska 
vlada januarja letos sprejela program za večjo konkurenčnost gospodarstva.
Na celjskem sejmišču je danes potekal tudi slovensko-kitajski poslovni forum, na katerem je direktorica Spirita Ajda 
Cuderman ocenila, da imata Slovenija in Kitajska zgledne diplomatske odnose.
Slovenija na Kitajskem že vrsto let uspešno predstavlja celo paleto izdelkov, od leta 2007 do danes pa je Spirit v tej državi
pripravil vrsto gospodarskih dogodkov, je povedala. Z več kitajskimi agencijami je Spirit podpisal memorandume o 
sodelovanju, od leta 2008 do letos pa je finančno podprl več kot 20 delegacij, ki so se odpravile na Kitajsko.
Slovenija na Kitajsko izvozi za več kot 300 milijonov evrov blaga letno, uvoz od tam pa je vreden 1,1 milijarde evrov.
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Zajc ob odprtju 52. Mosa o stičnih točkah 
ministrstva in gospodarskih družb
Okoljski minister Simon Zajc je danes na celjskem sejmišču odprl 52. poslovno-sejemsko prireditev Mos. Kot je dejal, med
okoljskim ministrstvom in gospodarskimi družbami obstajajo tri stične točke. Prva se nanaša na krožno gospodarstvo, 
druga na okoljsko agencijo, tretja pa na gradbeno zakonodajo.
Glede krožnega gospodarstva je Zajc dejal, da ga je vlada pred štirimi leti izpostavila kot svojo prioriteto, prehod na 
zeleno, krožno gospodarstvo pa je priložnost, ki jo je treba izkoristiti.
Agencija za okolje po ministrovih besedah naj bi v naslednjih šestih mesecih odpravila zaostanke glede izdaje dovoljenj 
za nove naložbe investitorjev, v ta namen se je tudi kadrovsko okrepila, treba pa bo še popraviti zakonodajo na tem 
področju.
Zajc je še napovedal, da bo ministrstvo šlo skozi vse pripombe, ki so prišle na gradbeno zakonodajo, z namenom 
izboljšati postopke za pridobitev okoljevarstvenega dovoljenja.
Gospodarski minister Zdravko Počivalšek je danes prek videonagovora pozdravil udeležence otvoritve Mos, ki bo na 
celjskem sejmišču potekala do nedelje. Kot je ocenil, je slovensko gospodarstvo v dobri formi in je na pravi poti, da 
postane zeleno, ustvarjalno ter pametno gospodarstvo.
Meni tudi, da je gospodarstvo takšno zaradi izkušenj in znanj mikro družb, ki jih je v Sloveniji kar 86 odstotkov, v njih pa je
zaposlenih 19 odstotkov vseh aktivnih prebivalcev.
Po besedah ministra majhne družbe zaposlujejo dodatnih 27 odstotkov vseh zaposlenih, srednja velika podjetja pa 
zaposlujejo petino zaposlenih.
Po zaslugi obrtnikov in podjetnikov so vsi gospodarski kazalniki letos obrnjeni navzgor, je dejal Počivalšek in spomnil, da 
je bil bruto domači proizvod v drugem četrtletju letos 2,6 odstotka višji kot leta 2018. "Gospodarska rast se tako nekoliko 
umirja, a je na letni ravni še vedno stabilna.
Za predsednika Obrtno-podjetniške zbornice Slovenije Branka Meha je pomanjkanje kadra v obrti in podjetništvu na žalost
še vedno izjemno pereč problem.
Meni tudi, da je malo gospodarstvo motor naše države. Da pa lahko obrtniki in podjetniki nemoteno delajo, se razvijajo in 
zaposlujejo, potrebujejo spodbudnejše poslovno okolje s prijaznejšo zakonodajo in brez nepotrebnih birokratskih ovir.
"In naloga naše vlade je, da nam takšno okolje zagotovi! Moja mantra, ki jo ponavljam vrsto let, in jo bom tudi tokrat, je - 
če bo šlo dobro slovenskemu gospodarstvu, bo šlo dobro vsem državljanom Republike Slovenije," je še dejal Meh in 
spomnil, da letos zbornica praznuje 50-letnico delovanja.
Letos je partnerica Mosa Črna gora. Črnogorska gospodarska ministrica Dragica Sekulić je postregla s podatkom, da je 
blagovna menjava med država Slovenijo in Črno goro lani znašala dobrih 85 milijonov evrov, kar je trikrat več kot leta 
2015. Poudarila je, da črnogorska vlada posebno pozornost namenja krepitvi podjetništva in ustvarjanju boljšega 
poslovnega okolja tako za domača, kot tudi tuja podjetja.
Tako se je število mikro, malih in srednje velikih podjetij lani v primerjavi z letom 2011 povečalo za 59,03 odstotka, 
skupno število zaposlenih pa je poraslo za 30,54 odstotka.
Predsednik Gospodarske zbornice Črne gore Vlastimir Golubović je dejal, da se na Mosu letos predstavlja skoraj 50 
črnogorskih razstavljavcev s področja kmetijstva, turizma in prometa.
"Črnogorski proizvajalci so pripravljeni pridobiti zaupanje slovenskih potrošnikov in jim ponuditi izdelke skladne z 
evropskimi standardi, za katere s ponosom lahko rečemo, da so Made in Montenegro," je še dejal Golubović.
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Zajc ob odprtju 52. Mosa o stičnih točkah 
ministrstva in gospodarskih družb (dopolnjeno)
Okoljski minister Simon Zajc je danes na celjskem sejmišču odprl 52. poslovno-sejemsko prireditev Mos. Kot je dejal, med
okoljskim ministrstvom in gospodarskimi družbami obstajajo tri stične točke. Prva se nanaša na krožno gospodarstvo, 
druga na okoljsko agencijo, tretja pa na gradbeno zakonodajo.
Glede krožnega gospodarstva je Zajc dejal, da ga je vlada pred štirimi leti izpostavila kot svojo prioriteto, prehod na 
zeleno, krožno gospodarstvo pa je priložnost, ki jo je treba izkoristiti.
Agencija za okolje po ministrovih besedah naj bi v naslednjih šestih mesecih odpravila zaostanke glede izdaje dovoljenj 
za nove naložbe investitorjev, v ta namen se je tudi kadrovsko okrepila, treba pa bo še popraviti zakonodajo na tem 
področju.
Zajc je še napovedal, da bo ministrstvo šlo skozi vse pripombe, ki so prišle na gradbeno zakonodajo, z namenom 
izboljšati postopke za pridobitev okoljevarstvenega dovoljenja.
Gospodarski minister Zdravko Počivalšek je danes prek videonagovora pozdravil udeležence odprtja Mosa, ki bo na 
celjskem sejmišču potekala do nedelje. Kot je ocenil, je slovensko gospodarstvo v dobri formi in je na pravi poti, da 
postane zeleno, ustvarjalno ter pametno gospodarstvo.
Meni tudi, da je gospodarstvo takšno zaradi izkušenj in znanj mikro družb, ki jih je v Sloveniji kar 86 odstotkov, v njih pa je
zaposlenih 19 odstotkov vseh aktivnih prebivalcev.
Po besedah ministra majhne družbe zaposlujejo dodatnih 27 odstotkov vseh zaposlenih, srednja velika podjetja pa 
zaposlujejo petino zaposlenih.
Po zaslugi obrtnikov in podjetnikov so vsi gospodarski kazalniki letos obrnjeni navzgor, je dejal Počivalšek in spomnil, da 
je bil bruto domači proizvod v drugem četrtletju letos 2,6 odstotka višji kot leta 2018. "Gospodarska rast se tako nekoliko 
umirja, a je na letni ravni še vedno stabilna.
Za predsednika Obrtno-podjetniške zbornice Slovenije Branka Meha je pomanjkanje kadra v obrti in podjetništvu na žalost
še vedno izjemno pereč problem.
Meni tudi, da je malo gospodarstvo motor naše države. Da pa lahko obrtniki in podjetniki nemoteno delajo, se razvijajo in 
zaposlujejo, potrebujejo spodbudnejše poslovno okolje s prijaznejšo zakonodajo in brez nepotrebnih birokratskih ovir.
"In naloga naše vlade je, da nam takšno okolje zagotovi! Moja mantra, ki jo ponavljam vrsto let, in jo bom tudi tokrat, je - 
če bo šlo dobro slovenskemu gospodarstvu, bo šlo dobro vsem državljanom Republike Slovenije," je še dejal Meh in 
spomnil, da letos zbornica praznuje 50-letnico delovanja.
Letos je partnerica Mosa Črna gora. Črnogorska gospodarska ministrica Dragica Sekulić je postregla s podatkom, da je 
blagovna menjava med država Slovenijo in Črno goro lani znašala dobrih 85 milijonov evrov, kar je trikrat več kot leta 
2015. Poudarila je, da črnogorska vlada posebno pozornost namenja krepitvi podjetništva in ustvarjanju boljšega 
poslovnega okolja tako za domača, kot tudi tuja podjetja.
Tako se je število mikro, malih in srednje velikih podjetij lani v primerjavi z letom 2011 povečalo za 59,03 odstotka, 
skupno število zaposlenih pa je poraslo za 30,54 odstotka.
Predsednik Gospodarske zbornice Črne gore Vlastimir Golubović je dejal, da se na Mosu letos predstavlja skoraj 50 
črnogorskih razstavljavcev s področja kmetijstva, turizma in prometa.
"Črnogorski proizvajalci so pripravljeni pridobiti zaupanje slovenskih potrošnikov in jim ponuditi izdelke skladne z 
evropskimi standardi, za katere s ponosom lahko rečemo, da so Made in Montenegro," je še dejal Golubović.
V hali L je danes gospodarsko ministrstvo odprlo stojnico, na kateri bo do nedelje potekal animacijski program in poslovno
stičišče, namenjeno formalnemu in neformalnemu mreženju. V neposredni bližini stojnice je na ogled tudi razstava 
direktorata za lesarstvo z naslovom Čar lesa.
Kot je ob odprtju stojnice povedal državni sekretar na gospodarskem ministrstvu Aleš Cantarutti, je ministrstvo na stojnici 
prisotno v številni zasedbi. Njihov namen je biti bližje podjetjem, ki potrebujejo njihove nasvete o konkretnih poslovnih 
izzivih.

O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

Sta.si 10.09.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: 520.000 Kazalo

12:46

https://www.sta.si/2674709/zajc-ob-odprtju-52-mosa...

16

https://www.sta.si/2674709/zajc-ob-odprtju-52-mosa-o-sticnih-tockah-ministrstva-in-gospodarskih-druzb










O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

Na sejmu MOS tudi številna podravska podjetja

GABRIJEL TOPLAK • 2 uri  NAZADNJE POSODOBLJENO: 11 ur    

V veliko pomoč pri pripravi, razstavljanju in podobnem, predvsem pri manjših obrtnikih in podjetnikih
je Območna obrtno-podjetniška zbornici Maribor.

Foto: arhiv Območne obrtno-podjetniške zbornice Maribor

Celjsko sejmišče je v devetem mesecu v letu že tradicionalno stičišče najrazličnejših prodajalcev, od tistih majhnih do
velikih. Danes se namreč odpira sejem MOS, ki pod eno blagovno znamko vključuje pet vsebinskih področij, in
sicer MOS Dom – gradnja in obnova doma, MOS Turizem – kamping in karavaning, destinacije in prehrana, MOS
Tehnika – oprema in orodja za podjetja in domače mojstre, MOS B2B – poslovne storitve in poslovne priložnosti v
tujini, MOS Plus – izdelki široke potrošnje.

Intenzivne priprave na sejem
Že nekaj let so stalni udeleženci tudi obrtniki in podjetniki iz širšega mariborskega območja, priprave nanj pa potekajo
tudi Območna obrtno-podjetniški zbornici Maribor. Tamkajšnja direktorica Leonida Polajnar je povedala, da so te
zelo intenzivne, saj gre za enega osrednjih dogodkov sejemskega dogajanja v tem delu Slovenije na področju mikro,
malega in srednjega gospodarstva.

Leonida Polajnar: »Mariborska zbornica je v vse dogodke močno vpeta.«
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TorekDržava: Slovenija

Doseg: 155.831

06:19

https://maribor24.si/nekategorizirano/na-sejmu-mos... 1 / 3

Maribor24.si 10.09.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: 155.831 Kazalo

06:19

https://maribor24.si/nekategorizirano/na-sejmu-mos...

17

https://maribor24.si/nekategorizirano/na-sejmu-mos-tudi-stevilna-podravska-podjetja


O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

»Letošnji MOS je nekoliko poseben, saj obrtno- zbornični sistem praznuje 50 obletnico in v ta namen bo organiziranih
veliko aktivnosti vključno z okroglo mizo v petek. Mariborska zbornica je v vse dogodke močno vpeta, saj sodelujemo
tako na področju promocije razstavljanja na samem sejmu, ponudimo pomoč pri urejanju možnosti razstavljanja po
ugodnejših cenah za naše člane ter pomoči pri k skupnem razstavljanju, saj si majhen obrtnik oziroma podjetnik težko
privošči sam svoj razstavni prostor v sklopu skupinske razstave, z orodnimi strokami pa je toliko lažje. Veliko smo
naredili na promociji brezplačne vstopnice za 1. dan sejma, naši člani zelo radi to izkoristijo in si ogledajo tudi samo
otvoritev,« je poudarila Polajnarjeva.

Leonida Polajnar

Večina za poslovno srečanje
Podjetja in obrtniki iz Podravske regije so se večinoma prijavili na poslovno srečanje, ki bo v četrtek. »Poslovno
srečanje, ki ga imenujejo Uspešno v Sloveniji, se bo tega dne pričelo ob 10. uri v Modri dvorani celjskega sejmišča.
Nekaj pa se jih je tudi odločilo za razstavljanje na samem sejmu,« je dodala sogovornica in nadaljevala, da so
podjetjem pomagali pri vseh potrebnih informacijah, prijavi, subvenciji, promociji ter še na področjih, ki so zakonsko
potrebna, da se lahko podjetje predstavi.

Leonida Polajnar podjetjem pomagali pri vseh potrebnih informacijah, prijavi, subvenciji, promociji ter še na področjih,
ki so zakonsko potrebna, da se lahko podjetje predstavi.

Kot največja območna zbornica veliko pripomogli tako vsebinsko kot povezovalno

O prejšnjih letih, odzivih, izkušnjah, rezultatih in podobnem, Polajnerjeva pravi, da je vsa leta nazaj bil to sejem, ki so
ga vedno podprli, saj se je v dneh sejma vedno dogajalo veliko zanimivega in koristnega. »To je bil sejem, na katerem
so lahko podjetja veliko izvedela, si pridobila kakšen posel ali pa preprosto spoznala novosti in veliko možnosti za
poslovanje ( novi kupci, ideje za izdelka, možne vzpodbude za razvoj…),« je dejala.
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Po njenih besedah so bile izkušnje vedno pozitivne in predvsem jim je v ponos, da so kot največja območna zbornica
veliko pripomogli tako vsebinsko kot pri povezovanju. »V preteklosti smo organizirali tudi kar nekaj odmevnih
novinarskih konferenc in vzpodbudili razne inštitucije, da so spoznale po,en malega gospodarstva in skrb za bodoči
kader, kjer se trenutno beleži največji deficit pri nekaterih branžah ( kovinarstvo, gradbeništvo, lesarstvo,
gostinstvo…),« je sklenila Polajnarjeva.

Leonida Polajnar: »Izkušnje so bile vedno pozitivne in predvsem jim je v ponos, da so kot največja območna
zbornica veliko pripomogli tako vsebinsko kot pri povezovanju.«

Podravska podjetja, ki razstavljajo na sejmu MOS:

Heinz Buhnen d.o.o., Marjetka Novak s.p., Damjan Medved s.p., CNC Stroji d.o.o., Žiher d.o.o., Expo Biro d.o.o.,
Halder d.o.o., Prangl d.o.o., Kmetijstvo in oljarstvo Kolarič, Miran Kolarič s.p., EMB Electronic d.o.o., Lakis,

gradbeništvo inženiring in druge storitve, Denis Toplak, s.p., Atom d.o.o., Josef Steiner d.o.o., Mastnak ograjni
sistemi d.o.o., Oral, Peter Vrbnjak s.p., Mebi, d.o.o., Adverta d.o.o., Akva2012 d.o.o., Comtron d.o.o., Dobra cena

d.o.o., Elkosun d.o.o., Eme T&T d.o.o., Enertec d.o.o., Inovatio, prodaja elektronskih in telekomunikacijskih
naprav d.o.o., Lesarska šola Maribor, M-Kaiser  d.o.o., Nobis pohištvo d.o.o., Ortopedica d.o.o., Ortoroma,

Tatjana Mali s.p., Tlakovci Podlesnik d.o.o., Viessmann d.o.o., Weiler Abrasives, umetni brusi in nekovine, Ekart
marketing, Andrej Ekart s.p., Demles Dean Mikolič s.p., Ekosen  d.o.o., Hermes and Andreja Gačnik s.p., Ema

d.o.o., Družinsko podjetje Kosič d.o.o., Roman Dečman s.p. MP, Satler okna in vrata d.o.o., Vzmetarna Štupica,
Damian Štupica , s.p., Geron Xyz, Apolonija Rajh s.p., Iblo d.o.o., Savne Cafuta Ptuj d.o.o., DBK, d.o.o., 3MA

LES, Matej Hribernik s.p., Leetlab, d.o.o., Diafit d.o.o., Soven  d.o.o., Ellmax d.o.o., Hosekra d.o.o., Mega tekstil,
proizvodnja, posredništvo, trgovina in storitve, d.o.o., Rajh Plus d.o.o., Rastlinjaki Gajšek, Extruzion, Tomaž

Polanec s.p., gradnja montažnih hiš d.o.o., Jeruzalem SAT Oljarna in mešalnica središče d.o.o., Alu ograje Elšnik
Lilijana s.p., GT MOBIL d.o.o. servis plovil in avtodomov, Naravoslovno – izobraževalno društvo Sapientia na

ekološki kmetiji Forštnerič, SMS STRAŠNIK,  Strašnik Marko s.p., Lesna galanterija, Gajšt Daniel s.p., Mizarstvo
in montaža lesenih izdelkov, Mihec Žišt, s.p. in Šternmatik – Oskar Štern s.p.
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Inšpektorat za delo: večina gradbincev evidence vodi
ročno, brez natančnih podatkov
Čas branja: 4 min

  

10.09.2019  11:16

Zakon trenutno ne zahteva elektronskega vodenja delovnega časa niti
natančnega beleženja prihoda na delo, a napovedujejo se spremembe

LANA DAKIĆ 

Foto: Shutterstock

Več iz teme:  
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Potrdite prijavo »

       

 

Tedensko v vašem e-nabiralniku!

Izbor najboljših služb, uporabni kadrovski nasveti in TOP JOB Ambasador, kjer
predstavljamo Slovence v tujini in jih povezujemo s slovenskim gospodarstvom.

kliping@kliping.si

Vaši podatki so na varnem. Časnik Finance se zavezuje, da bo vaše podatke skrbno hranil in uporabljal samo za pošiljanje Pisma urednice
Topjob ter jih ne bo posredoval tretjim osebam. Odjavna povezava se nahaja na dnu vsakega biltena.
Politika zasebnosti

Poleti je inšpektorat za delo, ki ga vodi Jadranko Grlić, izvedel nadzor o vodenju
evidenc o izrabi delovnega časa v gostinstvu in gradbeništvu. Inšpektorji so ugotovili,
da je večina delodajalcev vodila evidence, vendar največkrat ročno, delodajalci pa so
vpisovali zgolj število opravljenih delovnih ur. O spremembah zakonodaje na tem
področju se bodo socialni partnerji pogovarjali predvidoma na prihodnji seji
socialnega sveta, ki bo v drugi polovici septembra.

Preberite tudi

Spremembe zakona: bo prihodnje leto obvezno »štempljanje«
zaposlenih?

V gradbeništvu je več kot 90 odstotkov delodajalcev evidence vodilo ročno, na papirju
ali v tabelah na računalnikih, medtem ko je bilo takšnih delodajalcev v dejavnosti
gostinstva 85 odstotkov. »V gradbeništvu celo nobeden izmed pregledanih
delodajalcev evidence ni vodil elektronsko, pri čemer pa delavci, ko evidence ročno

zaposlovanje > zakonodajne spremembe > inšpekcije > gradbeništvo >

trg dela > Jadranko Grlić >

Finance.si 10.09.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: 115.666

11:16

https://topjob.finance.si/8952364/Inspektorat-za-d... 2 / 4

Finance.si 10.09.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: 115.666 Kazalo

11:16

https://topjob.finance.si/8952364/Inspektorat-za-d...

21

https://topjob.finance.si/8952364/Inspektorat-za-delo-vecina-gradbincev-evidence-vodi-rocno-brez-natancnih-podatkov










O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

vodijo delodajalci, večinoma ne potrjujejo pravilnosti vpisanih podatkov s svojim
podpisom, kar torej ne zagotavlja nujno pravilnosti podatkov v evidencah,« dodajajo
na delovnem inšpektoratu.

Večina gradbincev ne beleži prihoda na delo, gostinci to
spremljajo prek blagajn

V gradbeništvu 83 odstotkov delodajalcev ni beležilo časa prihoda na delo in odhoda z
dela. »Samo iz pregledanih evidenc o izrabi delovnega časa bi lahko ugotovili, da v
Sloveniji večina delavcev v gradbeništvu dela po osem ur na dan. Inšpekcijski nadzori
na splošno pa kažejo, da se delo v gradbeništvu opravlja več kot osem ur na dan,«
pravijo na delovnem inšpektoratu. Dodajajo, da tako lahko sklepajo, da »delodajalci
opravljene ure vpisujejo le zaradi morebitnega nadzora inšpektorata«.

V gostinstvu večina, 73 odstotkov, nadziranih delodajalcev za vsakega posameznega
delavca dnevno vpisuje podatke o prihodu na delo in odhodu z dela ter skupno število
ur opravljenega dela, nekateri pa kot evidence o izrabi delovnega časa štejejo izvleček
ur iz blagajne, v katerem so navedene ure, kdaj se je posamezni delavec registriral v
blagajni za izdajanje računov, še ugotavljajo delovni inšpektorji.

Izdali 12 ureditvenih odločb, začeli šest prekrškovnih
postopkov

Delodajalci prav tako na kraju opravljanja dela tako v gostinstvu kot v gradbeništvu
ponavadi nimajo dnevno vodenih evidenc o izrabi delovnega časa. To pomeni, da
inšpektor v času nadzora na kraju opravljanja dela ne more opraviti vpogleda, kar mu
otežuje delo in podaljšuje postopke nadzora, so še pojasnili na inšpektoratu.

Delovni inšpektorji so sicer v usmerjeni akciji nadzora izdali 12 ureditvenih odločb,
predvsem zaradi kršenja določb v zvezi z razporejanjem delovnega časa in dodatkov
za delo, začeli so tudi šest postopkov o prekrških in izrekli devet opozoril. Vsi postopki
pa še niso končani.

Kakšne spremembe snuje ministrstvo
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Spomnimo, da bi uredili razmere v gradbeništvu in gostinstvu, pa tudi v drugih
panogah, ministrstvo za delo pripravlja spremembe na področju
evidentiranja delovnega časa. Želijo namreč jasneje določiti razmerja, za katera
je treba voditi evidenco o izrabi delovnega časa, zagotoviti delavcu možnost, da se
seznani s podatki iz evidence o izrabi delovnega časa ter zagotoviti učinkovit
inšpekcijski nadzor nad izvajanjem določb o delovnem času, odmorih in počitkih
delavca. Cilj je, da bi zakon pripravili in sprejeli v prihodnjem letu.

Med glavnimi spremembami so tako razširitev definicije delavca, s čimer bi evidenco
o delovnem času vodili tudi za osebe, ki delo opravljajo na drugih pravnih podlagah
(študentsko delo, avtorske in podjemne pogodbe …); v evidenco bi bilo treba po
novem vpisovati tudi podatek o času prihoda in odhoda delavca, o času izkoriščanja
odmora, opravljenih urah v manj ugodnem delovnem času in podobno; predlagajo
tudi, da novi zakon določi, kako se vodijo evidence, da so verodostojne (na primer
obvezno elektronsko vodenje evidenc), ali se določi, da mora delodajalec vsak mesec
delavce seznaniti s podatki iz evidence o izrabi delovnega časa, ki se nanje nanašajo in
ki jih ti potrdijo s podpisom, saj bi tako delavci sproti spremljali stanje ur.
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Gradbinci med najbolj iskanimi poklici 
Čas branja: 4 min

  

10.09.2019  14:48

Največjo rast števila zaposlenih do konca leta napovedujejo prav
delodajalci iz gradbeništva – kar 9,3-odstotno. V podjetjih se bojijo
predvsem pomanjkanja inženirjev, saj se za študij gradbeništva odloča vse
manj mladih.

VASILIJ KRIVEC , JURE UGOVŠEK

Foto: Shutterstock
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Več iz teme:  

    

    

 

Slovenska gradbena podjetja so po podatkih statističnega urada (Surs) lani zaposlovala
nekaj manj kot 67.500 tisoč ljudi, kar je za 5.100 več kot predlanskim. Na vrhuncu leta
2008 je bilo zaposlenih skoraj 90 tisoč, najmanj, okoli 61 tisoč, jih je bilo pred petimi in
šestimi leti.

Plače in dodana vrednost nižje od povprečja

Število zaposlenih se je v gradbenih družbah lani povečalo za 15 odstotkov, povprečna
plača pa se je zvišala za pet odstotkov. Povprečna bruto plača v gradbeništvu je bila lani
1.290 evrov, kar je za 23 odstotkov manj od slovenskega povprečja. Sodeč po statistiki,
rast plač v gradbenem sektorju izrazito ne odstopa od povprečja slovenskega
gospodarstva, kjer se je povprečna bruto plača lani zvišala za 4,2 odstotka. Nižje
povprečne plače je verjetno treba pripisati zaposlitveni sestavi in dodani vrednosti na
zaposlenega. Ta je lani v gradbeništvu dosegla nekaj manj kot 25 tisoč evrov, kar je za
okoli 20 tisoč evrov manj od slovenskega povprečja.

Minimalna plača ni načela dodane vrednosti, vendar …

Zanimiv je tudi podatek o deležu stroškov dela v ustvarjeni dodani vrednosti.
Gradbeništvo je panoga z nadpovprečnim deležem tovrstnih stroškov in zaradi tega bolj
ranljiva za njihove spremembe. Kot je znano, se je minimalna plača z novim letom v

gradbeništvo > trg dela > zaposlovanje > Statistični urad... >

ManpowerGroup > Fakulteta za... > Pomgrad > Kolektor Koling >

GIC Gradnje > Evropska unija >
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Sloveniji zvišala z 843 na 887 evrov bruto. Vseeno pa se je delež stroškov dela v dodani
vrednosti zmanjšal z 79 odstotkov v prvem lanskem četrtletju na letošnjih 71 odstotkov.
Za ta del leta je to najmanjši delež v zadnjih štirih letih. Pri tolmačenju tega podatka pa
je treba upoštevati, da strošek dela računovodsko ne zajema tudi najema delovne sile,
kar je praksa pri nekaterih gradbincih. Zato težko sklepamo, ali je gradbincem uspelo
prenesti rast stroškov dela na naročnike ali pa bolj kot v preteklosti delavce najemajo,
manj pa zaposlujejo.

Do konca leta skoraj desetina več zaposlenih

Delodajalci v gradbeništvu so med najbolj optimističnimi, kaže anketa zavoda za
zaposlovanje, ki so jo izvedli spomladi. Delež podjetij, ki menijo, da se bo do konca leta
gospodarska aktivnost krepila, je 36,3 odstotka. Tudi največjo rast zaposlenih do konca
leta napovedujejo delodajalci iz gradbeništva – kar 9,3-odstotno, kar je precej nad
slovenskim povprečjem (2,6 odstotka). Optimistične napovedi je potrdila tudi najnovejša
anketa kadrovske multinacionalke ManpowerGroup za letošnje zadnje četrtletje, v
kateri je sodelovalo 620 delodajalcev. Povečanje zaposlovanja je napovedalo 25
odstotkov delodajalcev v gradbeništvu, 71 odstotkov pa jih ne pričakuje sprememb do
konca leta. Sezonsko prilagojena neto napoved zaposlovanja – to je razlika med deležem
delodajalcev, ki pričakujejo rast zaposlovanja, in tistimi, ki pričakujejo upad – je v
gradbeništvu 21-odstotna in se je glede na prejšnje četrtletje znižala za sedem odstotnih
točk, medletno pa je nižja za pet odstotnih točk.

Slovenska podjetja sicer še vedno težko najdejo ustrezen kader, ta izziv rešujejo
predvsem z zaposlovanjem delavcev iz tujine. Zaradi pomanjkanja kadra precej podjetij v
gradbeništvu delo prenaša na zunanje izvajalce (outsourcing) ali celo zavrača naročila, še
kaže raziskava zavoda za zaposlovanje.

Bojazen, da bo zmanjkalo inženirjev

Finance.si 10.09.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: 115.666

14:48

https://manager.finance.si/8952345/Gradbinci-med-n... 3 / 5

Finance.si 10.09.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: 115.666 Kazalo

14:48

https://manager.finance.si/8952345/Gradbinci-med-n...

26

https://manager.finance.si/8952345/Gradbinci-med-najbolj-iskanimi-poklici












O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

V podjetjih opozarjajo tudi na pomanjkanje izkušenih inženirjev. Pri tem jih bolj kot
zdajšnji položaj skrbi prihodnost, saj se na slovensko gradbeno fakulteto vpisuje precej
manj študentov kot v minulih letih. Najbolj pereče je na mariborski Fakulteti za
gradbeništvo, prometno inženirstvo in arhitekturo. V študijskem letu 2008/09 so tako v
prvi letnik univerzitetnega študija gradbeništvo vpisali 104 študente, v Mariboru in Celju
pa na visokošolski študij še 153 brucev. Za prihodnje študijsko leto so v Mariboru vpisali
le 19 novih študentov univerzitetne smeri in 34 na visokošolskem študiju. Podobno je na
ljubljanski Fakulteti za gradbeništvo in geodezijo, kjer bodo v prihodnjem
študijskem letu v prvem letniku univerzitetnega programa gradbeništvo študiralo 90
ljudi, na visokošolskem programu operativno gradbeništvo pa jih bo 65. To je sicer nekaj
več kot lani in predlani, vendar precej manj kot med leti 2000 in 2008, ko je
univerzitetni program v povprečju vpisalo 172, visokošolskega pa 112 študentov.
Gradbinci zato opozarjajo, da bodo v prihodnjih letih ostali brez visoko izobraženih in
izkušenih strokovnjakov.

V Slovenijo po znanje in izkušnje, potem pa naprej

Gradbena podjetja tudi opozarjajo, da je primeren kader za gradbeništvo težko dobiti in
zadržati. Sploh tujce, ki po pridobljenem delovnem vizumu pogosto razmišljajo, kako bi
odšli na sever s trebuhom za večjim kruhom, predvsem v Avstrijo in Nemčijo. Kako
poteka selitev iz držav nekdanje Jugoslavije v Slovenijo in naprej na bolje plačana
gradbišča, smo vprašali tri slovenska gradbena podjetja, in sicer Pomgrad, Kolektor
Koling in GIC Gradnje. Kaj opažajo?

Na slovenska gradbišča pride veliko tujih delavcev brez izobrazbe in izkušenj. V državah,
iz katerih prihajajo, nimajo ustreznih šolskih programov, zato tudi ni mladega
izobraženega kadra. Tako se povsem nekvalificirani delavci na slovenskih gradbiščih
učijo in pridobijo izkušnje, po letu dni, kolikor mora biti delavec zunaj Evropske
unije zaposlen pri prvem delodajalcu, pa si jih del prek poznanstev poišče delo v drugih
državah. Predsednik uprave Pomgrada Iztok Polanič je ob tem celo dejal, da slovenska
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gradbena podjetja izobražujejo delavce za tuja podjetja, ki zaradi velike konjunkture
potrebujejo čedalje več zaposlenih.

Direktor GIC Gradenj Ivan Cajzek pa sicer pravi, da trenutno nihče izmed njihovih 200
zaposlenih ne odhaja v tujino, da pa se ta težava precej pozna pri njihovih podizvajalcih.

Finance.si 10.09.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: 115.666

14:48

https://manager.finance.si/8952345/Gradbinci-med-n... 5 / 5

Finance.si 10.09.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: 115.666 Kazalo

14:48

https://manager.finance.si/8952345/Gradbinci-med-n...

28

https://manager.finance.si/8952345/Gradbinci-med-najbolj-iskanimi-poklici


O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

Do konca leta desetina več zaposlenih
Čas branja: 3 min

  

10.09.2019  14:48

Največjo rast števila zaposlenih do konca leta napovedujejo prav
delodajalci iz gradbeništva – kar 9,3-odstotno. V podjetjih se bojijo
predvsem pomanjkanja inženirjev, saj se za študij gradbeništva odloča vse
manj mladih.

VASILIJ KRIVEC , JURE UGOVŠEK

Foto: Shutterstock
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Več iz teme:  

    

    

 

Slovenska gradbena podjetja so po podatkih statističnega urada (Surs) lani zaposlovala
nekaj več kot 67.500 tisoč ljudi, kar je za 5.162 več kot predlanskim. Na vrhuncu leta
2008 je bilo zaposlenih skoraj 90 tisoč, najmanj, nekaj manj kot 61 tisoč, jih je bilo v
letih 2013 in 2014.

Plače in dodana vrednost nižje od povprečja

Povprečna bruto plača v gradbeništvu je lani znašala 1.290 evrov, kar je za 23 odstotkov
manj od slovenskega povprečja. Je pa bila pet odstotkov višja kot leta 2017. Sodeč po
statistiki, rast plač v gradbenem sektorju izrazito ne odstopa od povprečja slovenskega
gospodarstva, kjer se je povprečna bruto plača lani zvišala za 4,2 odstotka. Nižje
povprečne plače je verjetno treba pripisati zaposlitveni sestavi in dodani vrednosti na
zaposlenega. Ta je lani v gradbeništvu dosegla nekaj manj kot 25 tisoč evrov, kar je za
okoli 20 tisoč evrov manj od slovenskega povprečja.

Minimalna plača ni načela dodane vrednosti, vendar …

Zanimiv je tudi podatek o deležu stroškov dela v ustvarjeni dodani vrednosti.
Gradbeništvo je panoga z nadpovprečnim deležem tovrstnih stroškov in zaradi tega bolj
ranljiva za njihove spremembe. Kot je znano, se je minimalna plača z novim letom v
Sloveniji zvišala z 843 na 887 evrov bruto. Vseeno pa se je delež stroškov dela v dodani

gradbeništvo > trg dela > zaposlovanje > Statistični urad... >

ManpowerGroup > Fakulteta za... > Pomgrad > Kolektor Koling >

GIC Gradnje > Evropska unija >
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vrednosti zmanjšal z 79 odstotkov v prvem lanskem četrtletju na letošnjih 71 odstotkov.
Za ta del leta je to najmanjši delež v zadnjih štirih letih. Pri tolmačenju tega podatka pa
je treba upoštevati, da strošek dela računovodsko ne zajema tudi najema delovne sile,
kar je praksa pri nekaterih gradbincih. Zato težko sklepamo, ali je gradbincem uspelo
prenesti rast stroškov dela na naročnike ali pa bolj kot v preteklosti delavce najemajo,
manj pa zaposlujejo.

Gradbinci napovedujejo največjo rast zaposlenih do konca leta

Delodajalci v gradbeništvu so med najbolj optimističnimi, kaže anketa zavoda za
zaposlovanje, ki so jo izvedli spomladi. Delež podjetij, ki menijo, da se bo do konca leta
gospodarska aktivnost krepila, je 36,3 odstotka. Tudi največjo rast zaposlenih do konca
leta napovedujejo delodajalci iz gradbeništva – kar 9,3-odstotno, kar je precej nad
slovenskim povprečjem (2,6 odstotka). Optimistične napovedi je potrdila tudi najnovejša
anketa kadrovske multinacionalke ManpowerGroup za letošnje zadnje četrtletje, v
kateri je sodelovalo 620 delodajalcev. Povečanje zaposlovanja je napovedalo 25
odstotkov delodajalcev v gradbeništvu, 71 odstotkov pa jih ne pričakuje sprememb do
konca leta. Sezonsko prilagojena neto napoved zaposlovanja – to je razlika med deležem
delodajalcev, ki pričakujejo rast zaposlovanja, in tistimi, ki pričakujejo upad – je v
gradbeništvu 21-odstotna in se je glede na prejšnje četrtletje znižala za sedem odstotnih
točk, medletno pa je nižja za pet odstotnih točk.

Slovenska podjetja sicer še vedno težko najdejo ustrezen kader, ta izziv rešujejo
predvsem z zaposlovanjem delavcev iz tujine. Zaradi pomanjkanja kadra precej podjetij v
gradbeništvu delo prenaša na zunanje izvajalce (outsourcing) ali celo zavrača naročila, še
kaže raziskava zavoda za zaposlovanje.

Bojazen, da bo zmanjkalo inženirjev
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V podjetjih opozarjajo tudi na pomanjkanje izkušenih inženirjev. Pri tem jih bolj kot
zdajšnji položaj skrbi prihodnost, saj se na slovensko gradbeno fakulteto vpisuje precej
manj študentov kot v minulih letih. Najbolj pereče je na mariborski Fakulteti za
gradbeništvo, prometno inženirstvo in arhitekturo. V študijskem letu 2008/09 so tako v
prvi letnik univerzitetnega študija gradbeništvo vpisali 104 študente, v Mariboru in Celju
pa na visokošolski študij še 153 brucev. Za prihodnje študijsko leto so v Mariboru vpisali
le 19 novih študentov univerzitetne smeri in 34 na visokošolskem študiju. Podobno je na
ljubljanski Fakulteti za gradbeništvo in geodezijo, kjer bodo v prihodnjem
študijskem letu v prvem letniku univerzitetnega programa gradbeništvo študiralo 90
ljudi, na visokošolskem programu operativno gradbeništvo pa jih bo 65. To je sicer nekaj
več kot lani in predlani, vendar precej manj kot med leti 2000 in 2008, ko je
univerzitetni program v povprečju vpisalo 172, visokošolskega pa 112 študentov.
Gradbinci zato opozarjajo, da bodo v prihodnjih letih ostali brez visoko izobraženih in
izkušenih strokovnjakov.

V Slovenijo po znanje in izkušnje, potem pa naprej

Gradbena podjetja tudi opozarjajo, da je primeren kader za gradbeništvo težko dobiti in
zadržati. Sploh tujce, ki po pridobljenem delovnem vizumu pogosto razmišljajo, kako bi
odšli na sever s trebuhom za večjim kruhom, predvsem v Avstrijo in Nemčijo. Kako
poteka selitev iz držav nekdanje Jugoslavije v Slovenijo in naprej na bolje plačana
gradbišča, smo vprašali tri slovenska gradbena podjetja, in sicer Pomgrad, Kolektor
Koling in GIC Gradnje. Kaj opažajo?

Na slovenska gradbišča pride veliko tujih delavcev brez izobrazbe in izkušenj. V državah,
iz katerih prihajajo, nimajo ustreznih šolskih programov, zato tudi ni mladega
izobraženega kadra. Tako se povsem nekvalificirani delavci na slovenskih gradbiščih
učijo in pridobijo izkušnje, po letu dni, kolikor mora biti delavec zunaj Evropske
unije zaposlen pri prvem delodajalcu, pa si jih del prek poznanstev poišče delo v drugih
državah. Predsednik uprave Pomgrada Iztok Polanič je ob tem celo dejal, da slovenska
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gradbena podjetja izobražujejo delavce za tuja podjetja, ki zaradi velike konjunkture
potrebujejo čedalje več zaposlenih.

Direktor GIC Gradenj Ivan Cajzek pa sicer pravi, da trenutno nihče izmed njihovih 200
zaposlenih ne odhaja v tujino, da pa se ta težava precej pozna pri njihovih podizvajalcih.
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Do konca leta desetina več zaposlenih v gradbeništvu
Čas branja: 3 min

  

10.09.2019  14:48

Največjo rast števila zaposlenih do konca leta napovedujejo prav
delodajalci iz gradbeništva – kar 9,3-odstotno. V podjetjih se bojijo
predvsem pomanjkanja inženirjev, saj se za študij gradbeništva odloča vse
manj mladih.

VASILIJ KRIVEC , JURE UGOVŠEK

Foto: Shutterstock
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Več iz teme:  

    

    

 

Slovenska gradbena podjetja so po podatkih statističnega urada (Surs) lani zaposlovala
nekaj več kot 67.500 tisoč ljudi, kar je za 5.162 več kot predlanskim. Na vrhuncu leta
2008 je bilo zaposlenih skoraj 90 tisoč, najmanj, nekaj manj kot 61 tisoč, jih je bilo v
letih 2013 in 2014.

Plače in dodana vrednost nižje od povprečja

Povprečna bruto plača v gradbeništvu je lani znašala 1.290 evrov, kar je za 23 odstotkov
manj od slovenskega povprečja. Je pa bila pet odstotkov višja kot leta 2017. Sodeč po
statistiki, rast plač v gradbenem sektorju izrazito ne odstopa od povprečja slovenskega
gospodarstva, kjer se je povprečna bruto plača lani zvišala za 4,2 odstotka. Nižje
povprečne plače je verjetno treba pripisati zaposlitveni sestavi in dodani vrednosti na
zaposlenega. Ta je lani v gradbeništvu dosegla nekaj manj kot 25 tisoč evrov, kar je za
okoli 20 tisoč evrov manj od slovenskega povprečja.

Minimalna plača ni načela dodane vrednosti, vendar …

Zanimiv je tudi podatek o deležu stroškov dela v ustvarjeni dodani vrednosti.
Gradbeništvo je panoga z nadpovprečnim deležem tovrstnih stroškov in zaradi tega bolj
ranljiva za njihove spremembe. Kot je znano, se je minimalna plača z novim letom v
Sloveniji zvišala z 843 na 887 evrov bruto. Vseeno pa se je delež stroškov dela v dodani

gradbeništvo > trg dela > zaposlovanje > Statistični urad... >

ManpowerGroup > Fakulteta za... > Pomgrad > Kolektor Koling >

GIC Gradnje > Evropska unija >
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vrednosti zmanjšal z 79 odstotkov v prvem lanskem četrtletju na letošnjih 71 odstotkov.
Za ta del leta je to najmanjši delež v zadnjih štirih letih. Pri tolmačenju tega podatka pa
je treba upoštevati, da strošek dela računovodsko ne zajema tudi najema delovne sile,
kar je praksa pri nekaterih gradbincih. Zato težko sklepamo, ali je gradbincem uspelo
prenesti rast stroškov dela na naročnike ali pa bolj kot v preteklosti delavce najemajo,
manj pa zaposlujejo.

Gradbinci napovedujejo največjo rast zaposlenih do konca leta

Delodajalci v gradbeništvu so med najbolj optimističnimi, kaže anketa zavoda za
zaposlovanje, ki so jo izvedli spomladi. Delež podjetij, ki menijo, da se bo do konca leta
gospodarska aktivnost krepila, je 36,3 odstotka. Tudi največjo rast zaposlenih do konca
leta napovedujejo delodajalci iz gradbeništva – kar 9,3-odstotno, kar je precej nad
slovenskim povprečjem (2,6 odstotka). Optimistične napovedi je potrdila tudi najnovejša
anketa kadrovske multinacionalke ManpowerGroup za letošnje zadnje četrtletje, v
kateri je sodelovalo 620 delodajalcev. Povečanje zaposlovanja je napovedalo 25
odstotkov delodajalcev v gradbeništvu, 71 odstotkov pa jih ne pričakuje sprememb do
konca leta. Sezonsko prilagojena neto napoved zaposlovanja – to je razlika med deležem
delodajalcev, ki pričakujejo rast zaposlovanja, in tistimi, ki pričakujejo upad – je v
gradbeništvu 21-odstotna in se je glede na prejšnje četrtletje znižala za sedem odstotnih
točk, medletno pa je nižja za pet odstotnih točk.

Slovenska podjetja sicer še vedno težko najdejo ustrezen kader, ta izziv rešujejo
predvsem z zaposlovanjem delavcev iz tujine. Zaradi pomanjkanja kadra precej podjetij v
gradbeništvu delo prenaša na zunanje izvajalce (outsourcing) ali celo zavrača naročila, še
kaže raziskava zavoda za zaposlovanje.

Bojazen, da bo zmanjkalo inženirjev
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V podjetjih opozarjajo tudi na pomanjkanje izkušenih inženirjev. Pri tem jih bolj kot
zdajšnji položaj skrbi prihodnost, saj se na slovensko gradbeno fakulteto vpisuje precej
manj študentov kot v minulih letih. Najbolj pereče je na mariborski Fakulteti za
gradbeništvo, prometno inženirstvo in arhitekturo. V študijskem letu 2008/09 so tako v
prvi letnik univerzitetnega študija gradbeništvo vpisali 104 študente, v Mariboru in Celju
pa na visokošolski študij še 153 brucev. Za prihodnje študijsko leto so v Mariboru vpisali
le 19 novih študentov univerzitetne smeri in 34 na visokošolskem študiju. Podobno je na
ljubljanski Fakulteti za gradbeništvo in geodezijo, kjer bodo v prihodnjem
študijskem letu v prvem letniku univerzitetnega programa gradbeništvo študiralo 90
ljudi, na visokošolskem programu operativno gradbeništvo pa jih bo 65. To je sicer nekaj
več kot lani in predlani, vendar precej manj kot med leti 2000 in 2008, ko je
univerzitetni program v povprečju vpisalo 172, visokošolskega pa 112 študentov.
Gradbinci zato opozarjajo, da bodo v prihodnjih letih ostali brez visoko izobraženih in
izkušenih strokovnjakov.

V Slovenijo po znanje in izkušnje, potem pa naprej

Gradbena podjetja tudi opozarjajo, da je primeren kader za gradbeništvo težko dobiti in
zadržati. Sploh tujce, ki po pridobljenem delovnem vizumu pogosto razmišljajo, kako bi
odšli na sever s trebuhom za večjim kruhom, predvsem v Avstrijo in Nemčijo. Kako
poteka selitev iz držav nekdanje Jugoslavije v Slovenijo in naprej na bolje plačana
gradbišča, smo vprašali tri slovenska gradbena podjetja, in sicer Pomgrad, Kolektor
Koling in GIC Gradnje. Kaj opažajo?

Na slovenska gradbišča pride veliko tujih delavcev brez izobrazbe in izkušenj. V državah,
iz katerih prihajajo, nimajo ustreznih šolskih programov, zato tudi ni mladega
izobraženega kadra. Tako se povsem nekvalificirani delavci na slovenskih gradbiščih
učijo in pridobijo izkušnje, po letu dni, kolikor mora biti delavec zunaj Evropske
unije zaposlen pri prvem delodajalcu, pa si jih del prek poznanstev poišče delo v drugih
državah. Predsednik uprave Pomgrada Iztok Polanič je ob tem celo dejal, da slovenska
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gradbena podjetja izobražujejo delavce za tuja podjetja, ki zaradi velike konjunkture
potrebujejo čedalje več zaposlenih.

Direktor GIC Gradenj Ivan Cajzek pa sicer pravi, da trenutno nihče izmed njihovih 200
zaposlenih ne odhaja v tujino, da pa se ta težava precej pozna pri njihovih podizvajalcih.
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Podjetja, ki so v močnih grozdih, izplačujejo višje plače
Čas branja: 1 min

  

10.09.2019  07:40

Evropska komisija bo tudi v naslednji finančni perspektivi izvajala
zdajšnje instrumente za krepitev zmogljivosti grozdov in njihovo
medregionalno povezovanje, napoveduje Vladimir Gumilar, direktor
Slovenskega gradbenega grozda (SGG).

BORUT HOČEVAR 

Vladimir Gumilar, Slovenski gradbeni grozd, je nastopil tudi na letošnji konferenci Dnevi
energetikov.

Več iz teme:  

0
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»Približno 45 odstotkov vseh zaposlenih v trgovalnih panogah je vključenih v močne
grozde. Zaposleni, ki so vključeni v take grozde, imajo v povprečju višje plače od
zaposlenih, ki so sicer v isti panogi, a niso vključeni v grozde. Udeležba malih in
srednjih podjetij v grozdih vodi k večji inovativnosti in rasti,« zatrjujejo v evropski
komisiji.

Z grozdi tudi nad okoljske izzive

V Evropi je več kot dva tisoč grozdov, od teh jih je več kot tisoč registriranih na portalu
EC Cluster. Približno 150 grozdov ima vodilno vlogo tudi v svetovnem merilu.

Grozde delijo na:

● podjetniške grozde, ki so lahko mikro, lokalni ali panožni;

● inovacijske grozde, ki so namenjeni spodbujanju inovativne dejavnosti s
spodbujanjem intenzivnih interakcij, souporabo zmogljivosti in izmenjavo informacij
in strokovnega znanja ter ki učinkovito pripomorejo k prenosu tehnologij, mreženju in
razširjanju informacij med podjetji v grozdu;

● sodobne grozde, ki podpirajo globalne gospodarske, socialne in okoljske izzive,
digitalno preobrazbo in modernizacijo. Imenujejo jih tudi grozdi 4.0.

Grozdi so v EU uveljavljen instrument za pospeševanje podjetništva, inovativnosti,
rasti in razvoja podjetij, krepitev sodelovanja in mreženj. V zadnjih letih pa se podpora
usmerja v grozde, ki pospešujejo industrijske spremembe, na primer v krožno
gospodarstvo ali digitalizacijo, čezsektorsko sodelovanje in internacionalizacijo.

Slovenski gradbeni grozd je evropska posebnost

okolje > podjetja > Slovenski gradbeni grozd > Evropska unija >

Evropska komisija > Vladimir Gumilar >
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Sodelovanje v grozdu lahko podjetjem pomaga izkoristiti sinergijske učinke
povezovanja. Ker se gradbeni sektor in podjetja v njem srečujejo s številnimi izzivi, ki
jih prinašajo trg in naročniki, domača in tuja konkurenca, zahteve regulative,
trajnostnega razvoja in predvsem hiter razvoj tehnologije, digitalizacije in novih
organizacijskih modelov in še marsikaj drugega, jim takšno sodelovanje lahko le
koristi, našteva Gumilar.

V Slovenskem gradbenem grozdu so v okviru evropskih mehanizmov končali
projekt Evropska zveza za krožno gradbeništvo, sodelujejo pa še pri projektu
Kibernetsko varna osvetlitev in pametne stavbe. Uspeli so tudi v okviru razpisa Cluster
Excellence. V začetku prihodnjega leta bodo začeli delo pri partnerstvu grozdov, ki bo
namenjeno širjenju znanj in rešitev skoraj ničenergijske gradnje. Sodelujejo s
partnerji iz Romunije, Poljske in Srbije. »SGG je edini grozd iz Slovenije, ki pri teh
programih sodeluje že več let. Mogoče smo celo edini grozd v EU, ki nam je uspelo na
vseh treh programih. Tako se odpirajo številne možnosti za razvojno sodelovanje in
povezovanje med grozdi in njihovimi člani,« našteva Gumilar.

Finance.si 10.09.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: 115.666

07:40

https://oe.finance.si/8952362/Podjetja-ki-so-v-moc... 3 / 3

Finance.si 10.09.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: 115.666 Kazalo

07:40

https://oe.finance.si/8952362/Podjetja-ki-so-v-moc...

41

https://oe.finance.si/8952362/Podjetja-ki-so-v-mocnih-grozdih-izplacujejo-visje-place




O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

Levica se ogreva, gospodarstvo se ohlaja

Jana Krebelj   Slovenija   10. 09. 2019, 08.30

Prostora za dvigovanje porabe v proračunih za leto 2020 in 2021 ni, je bil po včerajšnji predstavitvi
predlogov koaliciji jasen minister za finance Andrej Bertoncelj. Gospodarstvo v naši soseščini se ohlaja;
ko bodo znane uradne napovedi, kako bo to vplivalo na Slovenijo, bi proračunski dokumenti lahko
doživeli popravke. Poleg gospodarskega ohlajanja lahko proračun zamaje tudi Levica, ki ima vedno več
zahtev.

V koaliciji niso nezadovoljni z razdelitvijo proračunske pogače. Vsi bi več za svoje resorje, a treba je upoštevati fiskalno pravilo,
menijo.  Foto: STA

BRDO PRI KRANJU > Proračun obeta rekordno porabo, 10,45 milijarde evrov v letu 2020, v letu 2021 pa še pet
milijonov več. Pogajanja, kako ta denar razdeliti med proračunske porabnike, so bila zahtevna, je poudaril
minister za finance Andrej Bertoncelj. Ministrstvu za finance je uspelo ohraniti cilj, da poraba ne sme preseči
zgoraj navedenih zneskov. “Zahtev in želja je bilo za približno 600 milijonov več, kot smo jih lahko zaprli v okviru
poračunov,” je povzel minister.

Konec kriznih ukrepov
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Če so se v koaliciji sprijaznili s proračunskimi omejitvami in prioritetami, pa to ne velja za Levico. Včeraj so iz
Ljubljane na Brdo pri Kranju, kjer je potekal koalicijski vrh, sporočili, da nasprotujejo povečevanju proračuna za
obrambo in rezom v socialo. Zaradi predlaganih obrambnih izdatkov zahtevajo nujno sejo odbora za obrambo.
Levica pogojuje svojo podporo proračunu tudi z zahtevo, da se mora koalicija do konca meseca z njimi uskladiti
o njihovem predlogu za prenos dopolnilnega zdravstvenega zavarovanja v obvezno. Brez Levice ima koalicija le
43 glasov; premalo, če bi državni svet na proračun dal veto.

Pogovori z Levico o ukinitvi dopolnilnega zdravstvenega zavarovanja se bodo nadaljevali predvidoma v četrtek,
ko naj bi ministrstvo za finance pripravilo izračune. V odgovoru na očitke o izdatkih za vojsko je premier Marjan
Šarec spomnil na njeno vlogo pri graditvi slovenske države.

Levico je vznejevoljil tudi predlog za ukinitev dodatka za delovno aktivnost, do katerega so upravičeni
prejemniki denarne socialne pomoči. Na področju sociale nekateri ukrepi, ki so bili sprejeti v času gospodarske
krize, danes niso potrebni, meni Šarec. “Če se bo gospodarska situacija poslabšala, pa bodo na mizi tudi
drugačni ukrepi.”

Minister Bertoncelj je včeraj večkrat posvaril pred ohlajanjem gospodarstva. V najpomembnejših gospodarskih
partnericah Slovenije je ohlajanje že očitno, kako se bo prelilo k nam, pa bo razkrila jesenska napoved
gospodarskih gibanj. “Upajmo, da sprememba v gospodarskih napovedih ne bo velika, sicer bo potreben nov
krog pogajanj,” je dejal Bertoncelj.

V Moskvi tudi Janković
Koalicijski vrh je potekal v precej okrnjeni ministrski sestavi. Med manjkajočimi je bila ministrica za
infrastrukturo Alenka Bratušek, ki je te dni na službeni poti v Abu Dabiju. Šarec o njenem domnevnem
vmešavanju v potek izbire direktorja družbe Sodo ni povedal nič več kot v minulih dneh. Ponavlja, da zadeva ni
enostavna, če se izkaže, da je bilo v njej kaj narobe, pa bodo morali ukrepati pristojni organi.

Med manjkajočimi so bili tudi ministri, ki danes in jutri spremljajo Šarca na uradnem obisku v Ruski federaciji.
Šarec se jim bo pridružil danes dopoldne.

V Rusko federacijo je včeraj poletel tudi ljubljanski župan Zoran Janković. V Šarčevem kabinetu pojasnjujejo, da
Janković ni del vladne delegacije. Po Šarčevih besedah naj bi se ljubljanski župan srečal s svojim moskovskim
kolegom in z njim podpisal pogodbo za dobavo plina Ljubljani.
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OKOLJE

Kemis je spet začel obratovati
Tovarna Kemis spet obratuje. To ji omogoča odločba

okoljskega ministrstva, ki je odločitev gradbenega in-

špektorata o nedovoljeni gradnji vrnila v ponovno odlo-

čanje. Toda vsebinski del odločbe je za Kemis neugo-
den, zato odvetnik vrhniške občine pričakuje, da bo čez

mesec dni sledila nova prepoved obratovanja.

/ Andraž Rožman

Po odločitvi ministrstva za okolje in

prostor; ki je kot drugostopenjski or-

gan odpravilo odločbo gradbenega in-

špektorata, s katero je ta 5. avgusta

Kemisu prepovedal uporabo objekta
in posledično preprečil opravljanje
dejavnosti, vrhniški predelovalec od-

padkov spet lahko obratuje. Toda sa-

ga, ki se je začela s požarom 15. maja
2017, še zdaleč ni končana.

Ministrstvo je namreč primer grad-
benemu inšpektoratu vrnilo v ponov-

no odločanje (odločitev mora pasti v

30 dneh) in v obrazložitvi namignilo,
da so vse tri sporne zgradbe (A, B in
C) zgrajene ali obnovljene nezakoni-
to. Ministrstvo namreč meni, da je
objekt C (zalogovnik za vodo) zgrajen
nezakonito in da objekta A (odprta
nadstrešnica) in B (prizidava k nad-
strešnici) ne sodita med izjeme po za-

konu o graditvi objektov, za katere
zaradi preprečevanja oziroma zmanj-
šanja posledic naravnih in drugih
nesreč ni potrebna pridobitev grad-
benega dovoljenja.

Kemis brez komentarja
in z izgubo
V vsebinskem smislu je tako odločba
ministrstva za vrhniško občino ugod-
nejša od tiste, ki jo je pred dobrim
mesecem izdal gradbeni inšpektorat
in je zdaj razveljavljena. Inšpektorat je
tedaj odločil, da je Kemis zalogovnik
za vodo zgradil na nedovoljen način,

medtem ko ni prikimal ministrstvu v
trditvi, da odprta nadstrešnica in pri-

zidava ne spadata med izjeme iz zako-
na o graditvi objektov. S tem je in-

špektorat pokril svojo argumentacijo
iz procesa, prek katerega je vrhniška
občina pred časom vstopila v posto-

pek gradbenega inšpektorata. Ta je
takrat zagovarjal stališče, da obnovlje-
ni del Kemisa spada med izjeme in da
so ga pravilno zgradili brez gradbene-
ga dovoljenja.

Medtem ko v Kemisu zadnje odločbe

nočejo komentirati, je odvetnik občine
Vrhnika Tomaž Petrovič prepričan, da

glede na obrazložitev ministrstva ne bi
smelo biti dvoma, da bo v ponovnem
odločanju gradbeni inšpektorat obno-

vljeni del Kemisa razglasil za črno gra-
dnjo in posledično znova ustavil proiz-
vodnjo, razen če ne bo spet (že tretjič)

povozil mnenja višje instance (uprav-

nega sodišča ali ministrstva). A v tem

primeru bo bržčas sledila nova pritož-
ba in po Petrovičevem prepričanju
končna odločitev v prid občine.

Petrovič je dodal, da to, da Kemis
lahko ponovno obratuje, ni nič nena-

vadnega. Glede na prakso ministrstva

je običajno, da v takšnih primerih ne

odloči samo, ampak primer vme v po-
novno odločanje na prvo stopnjo, ki
pa ji da določena navodila, kar je tudi
storilo. Medtem ko so v Kemisu neza-

dovoljni, ker imajo po lastnih besedah
zaradi ustavitve proizvodnje v zad-

njem mesecu vsaj za 400.000 evrov iz-

gube, Petrovič pojasnjuje, daje bil tudi
ta ukrep, čeprav odločitev o morebitni
nezakoniti gradnji še ni dokončna,

povsem običajen. »Če je stavba črna

gradnja, v njej seveda ne moreš obra-
tovati,« je dejal.
Vprašanje enakosti

pred zakonom

Medtem ko odločba ministrstva Ke-

misu spet dovoljuje poslovanje, je
župan Vrhnike Danijel Cukjati dejal,
»da bi bilo sila neodgovorno od Ke-

misa, če bi odpadke zbiral, dokler o

tem ne pade končna odločitev«. To-

da iz Kemisa so nam včeraj sporočili,
da so že začeli opravljati dejavnost,
medtem ko prva Kemisova soseda in
občinska svetnica Bernarda Kropf
meni, da je ministrstvo z zadnjo
odločbo pod javnim pritiskom pred-
vsem gospodarske zbornice le kupi-
lo nekaj časa, da bo lahko Kemis v

tujino odpeljal odpadke, ki so nasta-

li v zadnjem mesecu.

Ko gre za tehtanje med pomem-

bnostjo Kemisa pri ravnanju z odpad-
ki in spoštovanjem zakonodaje, ki je v

javnosti potekalo v zadnjih tednih, je
predstavnik Ekovrha Andrej Marko-
vič opozoril na enakost pred zako-
nom. »Zakoni bi v Sloveniji morali
veljati za vse enako, tako za nas nava-

dne državljane kot za Kemis in druge
člane gospodarske zbornice. Če ena-

kosti pred zakonom ne bomo jemali
resno, bomo na koncu ostali brez
pravne države. To pa bo veliko hujše
kot problem ravnanja z nevarnimi od-

padki,« pravi Markovič. x

Odvetnik občine Vrhnika

Tomaž Petrovič je
prepričan, da glede na

obrazložitev ministrstva

ne bi smelo biti dvoma,

da bo gradbeni inšpektorat
v ponovnem odločanju

obnovljeni del Kemisa

razglasil za črno gradnjo
in posledično znova ustavil

proizvodnjo.
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Kemis je znova odprl vrata, a v zraku ostaja vprašanje, ali jih ne bo že kmalu
moral ponovno zapreti. O Matjaž Rušt ~,r cll ‘
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Inšpektorat za
delo: večina
gradbincev

evidence vodi
ročno, brez
natančnih
podatkov

Q L ANA DAKIČ

lana.dakic@financc.si

Poleti je inšpektorat za de-

lo, ki ga vodi Jadranko Gr-

lič, izvedel nadzor o vode-

nju evidenc o izrabi delov-

nega časa v gostinstvu in

gradbeništvu. Inšpektor-

ji so ugotovili, da je veči-

na delodajalcev vodila evi-

dence, vendar največkrat

ročno, delodajalci pa so

vpisovali zgolj število opra-

vljenih delovnih ur. O spre-

membah zakonodaje na

tem področju se bodo so-

cialni partnerji pogovarja-

li predvidoma na prihodnji

seji socialnega sveta, ki bo

v drugi polovici septembra.

V gradbeništvu je več kot 90

odstotkov delodajalcev evi-

dence vodilo ročno, na papir-
ju ali v tabelah na računalni-
kih, medtem ko je bilo takšnih

delodajalcev v dejavnosti go-
stinstva 85 odstotkov. »V grad-
beništvu celo nobeden izmed
pregledanih delodajalcev evi-

dence ni vodil elektronsko, pri
čemer pa delavci, ko evidence
ročno vodijo delodajalci, veči-
noma ne potrjujejo pravilnos-
ti vpisanih podatkov s svojim
podpisom, kar torej ne zago-
tavlja nujno pravilnosti podat-
kov v evidencah,« dodajajo na

delovnem inšpektoratu.

Večina gradbincev ne

beleži prihoda na delo,

gostinci to spremljajo prek

blagajn

V gradbeništvu 83 odstotkov de-

lodajalcev ni beležilo časa pri-
hoda na delo in odhoda z dela.
»Samo iz pregledanih evidenc
o izrabi delovnega časa bi lah-
ko ugotovili, da v Sloveniji veči-
na delavcev v gradbeništvu dela
po osem ur na dan. Inšpekcijski
nadzori na splošno pa kažejo, da

se delo v gradbeništvu opravlja
več kot osem ur na dan,« pravijo
na delovnem inšpektoratu. Do-

dajajo, da tako lahko sklepajo,
da »delodajalci opravljene ure

vpisujejo le zaradi morebitnega
nadzora inšpektorata«.

V gostinstvu večina, 73 od-

stotkov, nadziranih delodajal-
cev za vsakega posamezne-
ga delavca dnevno vpisuje po-
datke o prihodu na delo in od-
hodu z dela ter skupno število
ur opravljenega dela, nekateri
pa kot evidence o izrabi delov-

nega časa štejejo izvleček ur iz

blagajne, v katerem so navede-
ne ure, kdaj seje posamezni de-
lavec registriral v blagajni za iz-

dajanje računov, še ugotavljajo
delovni inšpektorji.

Izdali 12 ureditvenih

odločb, začeli šest

prekrškovnih postopkov

Delodajalci prav tako na kraju
opravljanja dela tako v gostin-
stvu kot v gradbeništvu pona-
vadi nimajo dnevno vodenih
evidenc o izrabi delovnega ča-
sa. To pomeni, da inšpektor v

času nadzora na kraju opravlja-
nja dela ne more opraviti vpog-
leda, kar mu otežuje delo in po-

daljšuje postopke nadzora, so

še pojasnili na inšpektoratu.
Delovni inšpektorji so si-

cer v usmerjeni akciji nadzora
izdali 12 ureditvenih odločb,

predvsem zaradi kršenja do-
ločb v zvezi z razporejanjem
delovnega časa in dodatkov za
delo, začeli so tudi šest postop-

kov o prekrških in izrekli devet
opozoril. Vsi postopki pa še ni-
so končani.

Kakšne spremembe snuje

ministrstvo

Spomnimo, da bi uredili raz-

mere v gradbeništvu in gostin-
stvu, pa tudi v drugih panogah,

ministrstvo za delo pripravlja
spremembe na področju evi-
dentiranja delovnega časa. Že-

lijo namreč jasneje določiti raz-

merja, za katera je treba vodi-
ti evidenco o izrabi delovnega
časa, zagotoviti delavcu mož-
nost, da se seznani s podatki
iz evidence o izrabi delovnega
časa ter zagotoviti učinkovit

inšpekcijski nadzor nad izva-
janjem določb o delovnem ča-
su, odmorih in počitkih delav-
ca. Cilj je, da bi zakon pripravi-
li in sprejeli v prihodnjem letu.

Med glavnimi sprememba-
mi so tako razširitev definici-

je delavca, s čimer bi evidenco
o delovnem času vodili tudi za

osebe, ld delo opravljajo na dru-

gih pravnih podlagah (študent-

sko delo, avtorske in podjemne
pogodbe ...); v evidenco bi bilo
treba po novem vpisovati tudi

podatek o času prihoda in od-
hoda delavca, o času izkorišča-

nja odmora, opravljenih urah
v manj ugodnem delovnem ča-
su in podobno; predlagajo tu-

di, da novi zakon določi, kako
se vodijo evidence, da so vero-

dostojne (na primer obvezno

elektronsko vodenje evidenc),

ali se določi, da mora delodaja-
lec vsak mesec delavce seznani-

ti s podatki iz evidence o izrabi
delovnega časa, ki se nanje na-

našajo in kijih ti potrdijo s pod-
pisom, saj bi tako delavci sproti
spremljali stanje ur.
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Slovenija z drugo najmočnejšo zaposlitveno napovedjo v regiji.

Slovenski delodajalci ocenjujejo, da se nam v zadnjem trimesečju obeta ugoden zaposlitveni utrip.

Pravzaprav s kar +17 odstotki beležimo eno najbolj optimističnih napovedi v regiji. V raziskavi

družbe Manpower so boljših rezultatov bili deležni le še v Grčiji, kjer lahko pričakujejo 18-odstotni porast

zaposlovanja.

Pričakovane trende gre pripisati predvsem stanju v panogah rudarstva in kamnin ter javnem sektorju in

socialnih storitvah, kjer so po poročanju STA priča najmočnejšim zaposlitvenim napovedim v zadnjih

devetih letih. Dobro pa v tem pogledu kaže tudi Pomurcem.

Zaposlitvena napoved izjemna, največji
porast delodajalci pričakujejo prav pri
nas
sobotainfo 10. September 2019 14:27 v Lokalno
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Najboljši obeti na severovzhodu države

Glede na regije najmočnejši zaposlitveni utrip v Sloveniji pričakujemo prav v severovzhodni regiji; neto

napoved zaposlovanja naj bi v naših koncih znašala kar +18 odstotkov. Gre za najboljši rezultat od

začetka izvajanja raziskave, in to že drugo četrtletje zapored. 

V največji meri sicer nameravajo zaposlovati delodajalci v skupini srednjih podjetij:

Najmočnejše zaposlitvene namere 

Delodajalci srednjih podjetij: +27 odstotkov

Delodajalci malih podjetij: +21 odstotkov 

Najmočnejše zaposlitvene namere so prisotne pri delodajalcih v proizvodni panogi (+22 odstotkov). Prav

tako dobro kaže v gradbeništvu (+21 odstotkov), panogi rudarstva in kamnin (+20 odstotkov) ter javnem

sektorju in socialnih storitvah (+19 odstotkov).

Manj razveseljive so napovedi v panogah kmetijstva, lova, gozdarstva in ribolova ter gostinstva in

hotelirstva, kajti s +13 odstotki naj bi bile deležne najšibkejših možnosti zaposlovanja.

V zaposlovanje tudi Japonci, Španci manj optimistični

Vse manj se bojimo za svoje službe, iščemo boljše plačilo in dobre odnose
6

Priložnost za zaslužek v Pomurju ta hip ponujajo 370 delavcem
23
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Na svetovni ravni o najizrazitejših zaposlitvenih namerah govorijo delodajalci na Japonskem, v Tajvanu,

ZDA, Indiji in Grčiji, o najšibkejših pa delodajalci v Španiji, na Češkem, v Argentini, Kostariki in Švici.
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Do konca leta desetina več zaposlenih v gradbeništvu
Čas branja: 3 min

  

10.09.2019  14:48

Največjo rast števila zaposlenih do konca leta napovedujejo prav
delodajalci iz gradbeništva – kar 9,3-odstotno. V podjetjih se bojijo
predvsem pomanjkanja inženirjev, saj se za študij gradbeništva odloča vse
manj mladih.

VASILIJ KRIVEC , JURE UGOVŠEK

Foto: Shutterstock
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Več iz teme:  

    

    

 

Slovenska gradbena podjetja so po podatkih statističnega urada (Surs) lani zaposlovala
nekaj več kot 67.500 tisoč ljudi, kar je za 5.162 več kot predlanskim. Na vrhuncu leta
2008 je bilo zaposlenih skoraj 90 tisoč, najmanj, nekaj manj kot 61 tisoč, jih je bilo v
letih 2013 in 2014.

Plače in dodana vrednost nižje od povprečja

Povprečna bruto plača v gradbeništvu je lani znašala 1.290 evrov, kar je za 23 odstotkov
manj od slovenskega povprečja. Je pa bila pet odstotkov višja kot leta 2017. Sodeč po
statistiki, rast plač v gradbenem sektorju izrazito ne odstopa od povprečja slovenskega
gospodarstva, kjer se je povprečna bruto plača lani zvišala za 4,2 odstotka. Nižje
povprečne plače je verjetno treba pripisati zaposlitveni sestavi in dodani vrednosti na
zaposlenega. Ta je lani v gradbeništvu dosegla nekaj manj kot 25 tisoč evrov, kar je za
okoli 20 tisoč evrov manj od slovenskega povprečja.

Minimalna plača ni načela dodane vrednosti, vendar …

Zanimiv je tudi podatek o deležu stroškov dela v ustvarjeni dodani vrednosti.
Gradbeništvo je panoga z nadpovprečnim deležem tovrstnih stroškov in zaradi tega bolj
ranljiva za njihove spremembe. Kot je znano, se je minimalna plača z novim letom v
Sloveniji zvišala z 843 na 887 evrov bruto. Vseeno pa se je delež stroškov dela v dodani

gradbeništvo > trg dela > zaposlovanje > Statistični urad... >

ManpowerGroup > Fakulteta za... > Pomgrad > Kolektor Koling >

GIC Gradnje > Evropska unija >
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vrednosti zmanjšal z 79 odstotkov v prvem lanskem četrtletju na letošnjih 71 odstotkov.
Za ta del leta je to najmanjši delež v zadnjih štirih letih. Pri tolmačenju tega podatka pa
je treba upoštevati, da strošek dela računovodsko ne zajema tudi najema delovne sile,
kar je praksa pri nekaterih gradbincih. Zato težko sklepamo, ali je gradbincem uspelo
prenesti rast stroškov dela na naročnike ali pa bolj kot v preteklosti delavce najemajo,
manj pa zaposlujejo.

Gradbinci napovedujejo največjo rast zaposlenih do konca leta

Delodajalci v gradbeništvu so med najbolj optimističnimi, kaže anketa zavoda za
zaposlovanje, ki so jo izvedli spomladi. Delež podjetij, ki menijo, da se bo do konca leta
gospodarska aktivnost krepila, je 36,3 odstotka. Tudi največjo rast zaposlenih do konca
leta napovedujejo delodajalci iz gradbeništva – kar 9,3-odstotno, kar je precej nad
slovenskim povprečjem (2,6 odstotka). Optimistične napovedi je potrdila tudi najnovejša
anketa kadrovske multinacionalke ManpowerGroup za letošnje zadnje četrtletje, v
kateri je sodelovalo 620 delodajalcev. Povečanje zaposlovanja je napovedalo 25
odstotkov delodajalcev v gradbeništvu, 71 odstotkov pa jih ne pričakuje sprememb do
konca leta. Sezonsko prilagojena neto napoved zaposlovanja – to je razlika med deležem
delodajalcev, ki pričakujejo rast zaposlovanja, in tistimi, ki pričakujejo upad – je v
gradbeništvu 21-odstotna in se je glede na prejšnje četrtletje znižala za sedem odstotnih
točk, medletno pa je nižja za pet odstotnih točk.

Slovenska podjetja sicer še vedno težko najdejo ustrezen kader, ta izziv rešujejo
predvsem z zaposlovanjem delavcev iz tujine. Zaradi pomanjkanja kadra precej podjetij v
gradbeništvu delo prenaša na zunanje izvajalce (outsourcing) ali celo zavrača naročila, še
kaže raziskava zavoda za zaposlovanje.

Bojazen, da bo zmanjkalo inženirjev
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V podjetjih opozarjajo tudi na pomanjkanje izkušenih inženirjev. Pri tem jih bolj kot
zdajšnji položaj skrbi prihodnost, saj se na slovensko gradbeno fakulteto vpisuje precej
manj študentov kot v minulih letih. Najbolj pereče je na mariborski Fakulteti za
gradbeništvo, prometno inženirstvo in arhitekturo. V študijskem letu 2008/09 so tako v
prvi letnik univerzitetnega študija gradbeništvo vpisali 104 študente, v Mariboru in Celju
pa na visokošolski študij še 153 brucev. Za prihodnje študijsko leto so v Mariboru vpisali
le 19 novih študentov univerzitetne smeri in 34 na visokošolskem študiju. Podobno je na
ljubljanski Fakulteti za gradbeništvo in geodezijo, kjer bodo v prihodnjem
študijskem letu v prvem letniku univerzitetnega programa gradbeništvo študiralo 90
ljudi, na visokošolskem programu operativno gradbeništvo pa jih bo 65. To je sicer nekaj
več kot lani in predlani, vendar precej manj kot med leti 2000 in 2008, ko je
univerzitetni program v povprečju vpisalo 172, visokošolskega pa 112 študentov.
Gradbinci zato opozarjajo, da bodo v prihodnjih letih ostali brez visoko izobraženih in
izkušenih strokovnjakov.

V Slovenijo po znanje in izkušnje, potem pa naprej

Gradbena podjetja tudi opozarjajo, da je primeren kader za gradbeništvo težko dobiti in
zadržati. Sploh tujce, ki po pridobljenem delovnem vizumu pogosto razmišljajo, kako bi
odšli na sever s trebuhom za večjim kruhom, predvsem v Avstrijo in Nemčijo. Kako
poteka selitev iz držav nekdanje Jugoslavije v Slovenijo in naprej na bolje plačana
gradbišča, smo vprašali tri slovenska gradbena podjetja, in sicer Pomgrad, Kolektor
Koling in GIC Gradnje. Kaj opažajo?

Na slovenska gradbišča pride veliko tujih delavcev brez izobrazbe in izkušenj. V državah,
iz katerih prihajajo, nimajo ustreznih šolskih programov, zato tudi ni mladega
izobraženega kadra. Tako se povsem nekvalificirani delavci na slovenskih gradbiščih
učijo in pridobijo izkušnje, po letu dni, kolikor mora biti delavec zunaj Evropske
unije zaposlen pri prvem delodajalcu, pa si jih del prek poznanstev poišče delo v drugih
državah. Predsednik uprave Pomgrada Iztok Polanič je ob tem celo dejal, da slovenska
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gradbena podjetja izobražujejo delavce za tuja podjetja, ki zaradi velike konjunkture
potrebujejo čedalje več zaposlenih.

Direktor GIC Gradenj Ivan Cajzek pa sicer pravi, da trenutno nihče izmed njihovih 200
zaposlenih ne odhaja v tujino, da pa se ta težava precej pozna pri njihovih podizvajalcih.
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Meh: Pomanjkanje kadra v
obrti in podjetništvu je še
vedno izjemno pereč
problem
52. poslovno-sejemska prireditev Mos v Celju

Na celjskem sejmišču so odprli 52. poslovno-sejemsko
prireditev Mos, ki bo potekala do 15. septembra, gostila pa
bo okoli 1.500 razstavljavcev. Letos je partnerica Mosa Črna
gora, vrača pa se Kitajska, ki se je na njem prvič predstavila
leta 2015.

G. C.

10. september
2019 ob 12�33
Celje - MMC RTV
SLO, STA

Na celjskem sejmišču so odprli že 52. sejem Mos. Foto: BoBo

Okoljski minister Simon Zajc je ob odprtju Mosa dejal,
da med okoljskimministrstvom in gospodarskimi
družbami obstajajo tri stične točke. Prva se nanaša na
krožno gospodarstvo, druga na okoljsko agencijo, tretja
pa na gradbeno zakonodajo.

Glede krožnega gospodarstva je Zajc dejal, da ga je
vlada pred štirimi leti poudarila kot svojo prioriteto,
prehod na zeleno, krožno gospodarstvo pa je priložnost,
ki jo je treba izkoristiti.
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Agencija za okolje (Arso) naj bi v naslednjih šestih
mesecih odpravila zaostanke glede izdaje dovoljenj za
nove naložbe investitorjev, v ta namen se je tudi
kadrovsko okrepila, treba pa bo še popraviti zakonodajo
na tem področju.

Ob tem je minister Zajc še napovedal, da bo njegovo
ministrstvo šlo skozi vse pripombe, ki so prišle na
gradbeno zakonodajo, z namenom izboljšati postopke za
pridobitev okoljevarstvenega dovoljenja.

Počivalšek: Gospodarstvo je v dobri formi

Gospodarski minister Zdravko Počivalšek je
prek videonagovora pozdravil udeležence
odprtja Mosa in ocenil, da je slovensko gospodarstvo v
dobri formi in je na pravi poti, da postane zeleno,
ustvarjalno ter pametno gospodarstvo.

Meni tudi, da je gospodarstvo takšno zaradi izkušenj in
znanj mikrodružb, ki jih je v Sloveniji kar 86 odstotkov, v
njih pa je zaposlenih 19 odstotkov vseh aktivnih
prebivalcev. Po njegovih besedah majhne družbe
zaposlujejo dodatnih 27 odstotkov vseh zaposlenih,
srednja velika podjetja pa zaposlujejo petino zaposlenih.

Po zaslugi obrtnikov in podjetnikov so vsi gospodarski
kazalniki letos obrnjeni navzgor, je dejal Počivalšek in
spomnil, da je bil bruto domači proizvod v drugem
četrtletju letos 2,6 odstotka višji kot leta
2018. "Gospodarska rast se tako nekoliko umirja, a je na
letni ravni še vedno stabilna," meni.

Za predsednika Obrtno-podjetniške zbornice
Slovenije Branka Meha je pomanjkanje kadra v obrti in
podjetništvu na žalost še vedno izjemno pereč problem,
čeprav je malo gospodarstvo motor naše države. Da pa
lahko obrtniki in podjetniki nemoteno delajo, se razvijajo
in zaposlujejo, potrebujejo spodbudnejše poslovno
okolje s prijaznejšo zakonodajo in brez nepotrebnih
birokratskih ovir.

"In naloga naše vlade je, da nam takšno okolje zagotovi!
Moja mantra, ki jo ponavljam vrsto let, in jo bom tudi
tokrat, je ‒- če bo šlo dobro slovenskemu gospodarstvu,
bo šlo dobro vsem državljanom Republike Slovenije," je
še dejal Meh in spomnil, da letos zbornica praznuje 50-
letnico delovanja.

Letošnja partnerica je Črna gora

Letos je partnerica Mosa Črna gora. Črnogorska
gospodarska ministrica Dragica Sekulić je postregla s
podatkom, da je blagovna menjava med državama
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Slovenijo in Črno goro lani znašala dobrih 85 milijonov
evrov, kar je trikrat več kot leta 2015.

Dodala je, da črnogorska vlada posebno pozornost
namenja krepitvi podjetništva in ustvarjanju boljšega
poslovnega okolja tako za domača kottudi tuja podjetja.
Tako se je število mikro-, malih in srednje velikih podjetij
lani v primerjavi z letom 2011 povečalo za 59,03
odstotka, skupno število zaposlenih pa je poraslo za
30,54 odstotka.
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j Mag. Slovenko Henigman, S

j in denarja, bi ostal v Sloveniji!« I
aktivnega oddiha. Radi imamo dopust, ki vključuje tudi špor-

tne dejavnosti. Ko odpotujem sam s prijatelji, pa rad obiščem
kakšno dobro nogometno tekmo v tujih prestolnicah.

Katero potovanje se vam je najbolj vtisnilo v spomin?
Ko smo ravno pri športu in potovanjih, bi omenil obisk

Južne Amerike, ki sem jo obiskal prvič, zato se mi je zdela

ta pot nekaj posebnega. Udeležil sem se dveh tekem slo-

venske reprezentance v Argentini in Urugvaju. V spomin

se mi je zasidralo tudi potovanje v Avstralijo. Njihova zna-

menita cesta ob morju, ki se imenuje Great Ocean Road,

me je res navdušila. Morda zato, ker se s tem ukvarjam in

se mi zdi osupljivo, ko se prometna infrastruktura poveže

z morjem.

Na službenih poteh spoznate veliko tujcev. S kom je
najbolje poslovati?

V zadnjem desetletju, v dobi interneta in digitalizacije,
so se te meje tako zabrisale, daje to bolj odvisno od člove-

ka kot od narodnosti in vsega ostalega. Danes teh mej
skoraj več ne zaznavam. Pred kratkim sem bil denimo v

stiku z Indijcem, ki nas bo po vsej verjetnosti jeseni tudi

obiskal in je zelo profesionalen. To je bil moj prvi stik z
nekom iz Indije in reči moram, da danes med poslovneži
ni več razlik.

Če bi imeli neomejeno časa in denarja za dopust , kam
bi odpotovali?

Ostal bi v Sloveniji. Ne glede na neomejena sredstva in

čas. V resnici nam Slovenija daje vse - v bližini so tako gore

Služba mu narekuje, da je veliko na poti.
Poslovno potuje na različne konce sveta, na

zasebnih potovanjih pa najraje prosti čas

preživlja na morju ali belih strminah. Zagovarja
znani rek, da je povsod lepo, a doma najlepše.

Slovenko Henigman je bil več kot 20 let zaposlen v pred-

hodniku DRI upravljanje investicij, družbi DDC svetovanje

inženiring, danes pa je direktor Združenja za svetovalni
inženiring in predsednik Združenja asfalterjev Slovenije.
Je človek, ki mu ne manjka idej. Po njegovi zaslugi bo sep-

tembra na vrsti že tretja izvedba Akademije gradbenih
investicij, ki je prva šola v Sloveniji, ki združuje tako grad-
bene kot tudi energetske investicije.

Veliko potujete. Kaj najprej opazite , ko obiščete tuje
cilje?

Vedno in povsod si najprej ogledam letališče, natančne-

je, letališko pisto. Zanima me cesta, po kateri se peljem.
Opazujem, kako je urejena cestna infrastruktura, kakšna je

oprema, signalizacija, kakšne so informacije. Če se peljem
s taksistom, ga vedno povprašam tudi o hitrosti prometa,

o zastojih, nesrečah in podobnem. Tudi s tem se kaže, kako

je družba digitalizirana in povezana.

Kam in s kom pa najraje odpravite , ko potujete
zasebno?

Zasebno običajno potujem z družino. Najraje gremo na

morje ali smučanje. Všeč nam je kombinacija počitka inO
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kot morje. Uživam, kjer sem, in nimam drugih velikih

želja. Rad odpotujem, še rajši pa se vračam.

V sklopu Akademije gradbenih investicij sodelujete
na mednarodnih konferencah in izobraževanjih, tudi v

tujini. Posloima potovanja predstavljajo pomemben del

vašega življenja. Kam vas te poti največkrat zanesejo?

Delujem na različnih področjih, zato so tudi poslovna
potovanja različna. Veliko sem v državah, ki so članice

Evropskega asfalterskega združenja, kar obsega večji del

Evrope. V sklopu Združenja za svetovalni inženiring se

pogosto udeležim dogodkov zunaj Evrope, tako da potu-
jem na različne konce sveta.

Na potovanjih opažate veliko gradbenih investicij,
novih tehnologij in trendov, ki se v razvitem svetu vse

bolj uveljavljajo. Ste v tujini dobili idejo za Akademijo
gradbenih investicij, ki se bo letos odvila že tretjič?

Ideja za Akademijo gradbenih investicij sega kar nekaj
časa nazaj. Več kot 20 let sem bil zaposlen na DDC-ju
(danes DRI upravljanje investicij), kjer sem bil vodja sek-
torja za kakovost, tehnologijo in razvoj in pozneje direktor

za področje avtocest. Takrat smo veliko organizirali interna

izobraževanja za naše inženirje in že tedaj sem razmišljal o
šoli, na kateri bi se zaposleni lahko izobraževali. Nato sem

zamenjal službo in med ostalim začel delati v Združenju za

svetovalni inženiring. Po koncu velike gospodarske krize
so se leta 2017 ponovno zagnale investicije, in takrat smo

člani v svetovalnem inženiringu skupaj z gradbenimi izva-

jalci in projektanti začeli ugotavljati, da primanjkuje kadrov
in znanja. Ponovno sem pomislil na idejo akademije. Na

Gospodarski zbornici so mi povedali, da je nekakšna izo-

braževalna akademija že obstajala, zato sem predlagal, da
bi idejo obudili.

Obiščete veliko evropskih mest. Kakšen je napredek
Slovenije v primerjavi z njimi?

Slovenija je marsikje izjemno napredna, pri nekaterih
stvareh smo v samem vrhu, po drugi strani pa nas včasih v
nekaterih segmentih zmanjka. Če pogledamo digitalno pro-

jektiranje, bi rekel, da smo povsem spredaj. Projektanti so

se na to zelo hitro odzvali, hitro smo se vključili v evropsko

pobudo, pripravili smo tudi ustrezne dokumente za imple-
mentacijo. Po drugi strani pa nam še vedno ne uspe naredi-

ti enotnih popisov za celoten segment gradbene dejavnosti,
čeprav je to zelo temeljna mednarodna zadeva. Po eni strani

lahko torej govorimo o presežnikih, po drugi strani nas pri
nekaterih temeljnih stvareh nekoliko zmanjka.

V kolikšni meri sta v Sloveniji, v mestih, poznani in

uporabljeni pametna infrastruktura in tehnologija?
Če pogledamo nekaj primerov: imamo veliko uspešnih

start-upov, v BTC-ju poskušajo razviti poligon za samovo-

zeča vozila, in če pomislimo na našo avtomobilsko indu-
strijo, ki je zelo napredna v dobaviteljski verigi, bi rekel, da
smo v posameznih tržnih nišah dobri in napredni. To je
naša pot. Moramo se zavedati, da smo na nivoju večjega
evropskega mesta.

Investicije rastejo. Tudi v prihodnje Slovenijo čaka
veliko novih projektov, zato bo trg potreboval strokov-

njake s področja vseh vrst investicij. Kakšni so odzivi

na prvo Akademijo gradbenih investicij, ki povezuje
energetiko in gradbeništvo ter ponuja nova znanja
pametnih mest?

Reči moram, da so odzivi odlični. Tudi zato, ker smo v to

povezali dva strateška svetova: Strateški svet za investicije
in gradbeništvo, ki deluje tudi kot predsedstvo akademije,
ter Strateški svet za energetiko. V teh strateških svetih so

vodilni strokovnjaki in menedžerji iz gradbeništva, energe-
tike, investicij in prek tega povezujemo uporabnike akade-
mije in samo akademijo, tako da imamo ustrezne napotke,
kajti moto akademije je , Industrija izobražuje industrijo/

Potrebujemo usmeritve naših uporabnikov, tistih, ki inve-

sticije potrebujejo ali jih vodijo. Na osnovi tega izdelamo
program Akademije gradbenih investicij, kjer bo letos svoje

znanje predalo več kot 25 odličnih domačih in tujih stro-

kovnjakov. Izobraževanje poteka v sedmih modulih, ki smo

jim letos dodali še praktični delavnici iz projektnega vode-
nja in podatkovnega modela BIM. Z akademijo smo pokrili
celoten investicijski proces, kar je edinstveno, zato je prvih
38 strokovnjakov, ki so akademijo uspešno končali, navdu-
šenih in nam je v povprečju namenilo oceno 4,7 (od 5,0
možnih).*
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Pridobitev gradbenega dovoljenja:

veliko zahtev je še vedno nepopolnih
Gradbeno dovoljenje je odloč-
ba, s katero se investitorju do-

voljuje gradnja. Zahtevo za

izdajo gradbenega dovoljenja
investitor vloži na obrazcu, tej
zahtevi pa je treba priložiti še

dokumentacijo za pridobitev

gradbenega dovoljenja, mne-

nja pristojnih mnenjedajalcev
(razen če se nameravana grad-
nja nahaja na območju pro-

storskega izvedbenega akta, h
kateremu so mnenjedajalci kot
nosilci urejanja prostora dali

pozitivno mnenje in se v njem

izrekli, da pridobivanje mnenj
v postopku izdaje gradbenega
dovoljenja ni potrebno). Če in-
vestitor v zemljiški knjigi nima

vpisane lastninske ali druge
stvarne pravice na nepremič-
ninah, na katerih se bo izva-
jala gradnja, mora priložiti še
notarsko overjeno pogodbo o

pridobitvi te pravice, ki je pre-

dlagana za vpis v zemljiško
knjigo, sodno ali upravno od-
ločbo, ki mu omogoča gradnjo
oziroma izvajanje del, sklep o

določitvi investitorja kot uprav-
ljavca nepremičnine, če gre za

nepremičnino v lasti njegove-

ga ustanovitelja, razen če je iz

uradnih evidenc razvidno, da je
investitor zakoniti upravljavec,
ali drugo listino, ki v skladu z

zakonom omogoča gradnjo
oziroma izvajanje del.

Marija Kumer, vodja oddelka za

okolje in prostor na Upravni eno-

ti Ptuj pojasni, da pristojni uprav-

ni organ za gradbene zadeve
izda gradbeno dovoljenje, če so

izpolnjeni naslednji pogoji:

- je gradnja skladna z določ-
bami prostorskega izved-

benega akta v delu, ki se

nanaša na graditev objektov,

in z določbami predpisov o

urejanju prostora,

- sta dokumentacijo za prido-
bitev gradbenega dovoljenja

podpisala projektant in vodja
projekta, ki je bil v času izde-
lave dokumentacije vpisan
v imenik pristojne poklicne

zbornice, ter da je njen se-

stavni del njuna podpisana
izjava, da so na ravni obde-
lave dokumentacije za prido-
bitev gradbenega dovoljenja
izpolnjene zahteve iz 15. čle-
na tega zakona (bistvene in
druge zahteve); podpis pro-

jektanta in vodje projekta ter

izjava niso potrebni pri ne-

zahtevnih objektih in spre-
membi namembnosti.

- je nameravana gradnja

skladna s predpisi, ki so pod-

laga za izdajo mnenj,
- iz dokumentacije za prido-

bitev gradbenega dovoljenja
izhaja, da bo zagotovljena
minimalna komunalna oskr-
ba,

- nameravana gradnja ne bo

škodljivo vplivala na varstve-

ne cilje varovanih območij,
njihovo celovitost in poveza-

nost, če je za objekt, za ka-

terega se zahteva gradbeno

dovoljenje, treba izvesti pre-

sojo sprejemljivosti v skladu
s predpisi, ki urejajo ohranja-

nje narave,

- je investitor v zemljiški
knjigi vpisan kot lastnik ali
imetnik stvarne pravice, ki
mu daje pravico graditi na

tuji nepremičnini, na kateri je

predvidena gradnja, ali pa to

pravico izkazuje z dokazili iz
3. točke drugega odstavka,

tretjega ali četrtega odstav-

ka 35. člena tega zakona,

pri čemer je v zemljiški knji-
gi označena plomba za vpis

te pravice v zemljiško knjigo,

- je plačano nadomestilo za

degradacijo in uzurpacijo, če

je to predpisano v 92. čle-
nu tega zakona, ali je pla-
čan prvi obrok nadomestila
za degradacijo in uzurpaci-

jo, če je odobreno njegovo
obročno odplačevanje in od-
škodnina zaradi spremembe

namembnosti kmetijskega
zemljišča v skladu z zako-
nom, ki ureja kmetijska zem-
ljišča in

- je plačan komunalni pri-

spevek oziroma so na drug
zakonit način izpolnjene in-

vestitorjeve obveznosti v

zvezi s plačilom komunalne-
ga prispevka.

Poleg vsega tega mora biti pri
gradnji, ki se nanaša na obstoje-
či objekt, na katerem se name-

rava izvajati gradnja, izpolnjen
pogoj, da obstoječi objekt ni

zgrajen brez gradbenega dovo-
ljenja.

15-dnevni rok za
odpravo
pomanjkljivosti
„Ce upravni organ ugotovi, da

vloga ni popolna, v roku petnaj-

stih dni od stranke zahteva, da

pomanjkljivosti odpravi in dolo-
či rok, v katerem mora vložnik
zahteve to storiti. Na zahtevo in-
vestitorja upravni organ lahko

podaljša rok za dopolnitev vlo-
ge. Če investitor vloge ne dopol-
ni v postavljenem roku, upravni
organ s sklepom formalno nepo-

polno vlogo zavrže. Največkrat
je vloga nepopolna, ker investi-
tor v zemljiški knjigi ni vpisan kot
lastnik ali imetnik stvarne pra-
vice, ki mu daje pravico graditi
na tuji nepremičnini (predvsem

nima sklenjenih služnostnih po-
godb za gradnjo priključkov po
zemljiščih, katerih ni lastnik) ali
pa ne predloži dokumentacije
za pridobitev gradbenega dovo-

ljenja, kar se je v velikem številu

zgodilo lani maja pred začetkom

uporabe Gradbenega zakona,"

pojasni sogovornica.
Ce investitor vlogo dopolni, je
ta formalno popolna in začne seO
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postopek za izdajo gradbenega

dovoljenja, začnejo teči tudi ro-

ki za izdajo odločbe. V skladu z
Gradbenim zakonom je rok za

izdajo odločbe o zahtevi za izda-

jo gradbenega dovoljenja dva
meseca od vložitve popolne
zahteve, razen če je potrebno
usklajevanje z mnenjedajalci ali

nadomeščanje mnenja v skla-

du s 40. členom tega zakona.
V tem primeru je rok za izdajo
odločbe tri mesece od vložitve

popolne zahteve za izdajo grad-
benega dovoljenja.
Od prejema formalno popolne

vloge so vse druge pomanjklji-
vosti predložene dokumentaci-

je vsebinske narave. Pri odpravi

tovrstnih pomanjkljivosti gre za

ugotavljanje dejstev in izvedbo
dokazov, da predložena doku-

mentacija ustreza zahtevanim

pogojem za izdajo gradbene-

ga dovoljenja. Pri tem je treba

ugotoviti vsa dejstva in okolišči-

ne, ki so pomembne za odloči-
tev, stranke z njimi seznaniti in

jim omogočiti, da uveljavijo in

zavarujejo svoje pravice in prav-

ne koristi.

Za pridobitev grad-
benega dovoljenja
247 dni čakanja

..Naloga upravnega organa je,
da celovito vsebinsko preuči

formalno popolno prejeto vlo-
go za izdajo gradbenega do-

voljenja in investitorja celovito

seznani z vsemi morebitnimi
neizpolnjenimi pogoji za izdajo
odločbe. Upravni organ določi
rok, v katerem je treba vsebin-
ske pomanjkljivosti odpraviti,
po poteku roka pa odloči o zah-
tevi. Rok za odpravo vsebinskih

pomanjkljivosti se podaljša, če
je to v investitorjevem interesu.
Po izvedenem ugotovitvenem
postopku upravni organ ugoto-
vi, ali so izpolnjeni pogoji za iz-
dajo gradbenega dovoljenja, ter

ob upoštevanju gradbeno dovo-
ljenje izda ali pa zavrne zahtevo
za izdajo gradbenega dovolje-
nja. Veliko vlog je vsebinsko po-

manjkljivih iz razloga, ker ne

predložijo mnenja občine glede
skladnosti s prostorskim aktom
ali mnenj drugih mnenjedajal-
cev," pojasni Marija Kumer in
doda, da se na Upravni enoti

Ptuj zelo trudijo, da bi investi-

torji pridobili gradbeno dovo-

ljenje čim prej, vendar je zaradi

lanskega velikega števila vlog
pred uporabo nove gradbene

zakonodaje čas reševanja za-

dev na tem delovnem podro-
čju začasno podaljšan. Kot smo

pred časom že poročali v Štajer-
skem tedniku, je treba na Ptuju
za pridobitev gradbenega dovo-

ljenja čakati 247 dni. „Čas reše-
vanja je še vedno podaljšan, ker

je upravna enota letos do konca

maja prejela enako število za-

dev kot v letu 2018, ko je prišlo

do izrednega povečanja zadev.

Poleg tega se soočamo s kad-
rovsko problematiko, ki traja že

nekaj časa, kar je poleg nove za-

konodaje, ki je prinesla poveča-
nje števila zadev drugi razlog za

podaljšano reševanje zadev," je
pojasnila sogovornica.

Kako je na drugih
Upravnih enotah
Kot so zapisali na Upravni eno-

ti Ormož, izda upravni organ

gradbeno dovoljenje najka-
sneje v roku dveh mesecev od
popolne zahteve za izdajo grad-
benega dovoljenja. Podobno je

tudi v Slovenski Bistrici, kjer iz-

dajajo gradbena dovoljenja v
roku najkasneje dveh mesecev

po popolnosti vloge. Večina

vlog je nepopolnih, tako da jih
morajo stranke dopolnjevati. Iz-
daja oziroma pridobitev gradbe-

nega dovoljenja je tako odvisna
tudi od tega, kako hitro stranke
dopolnijo vlogo za izdajo grad-

benega dovoljenja.

Kot pojasni Marija Kumer iz ptu-

jske Upravne enote, pa vloge za

gradbeno dovoljenje ni mogoče
vložiti na drugi Upravni enoti,

kjer je čas za izdajo krajši. Grad-
beno dovoljenje je namreč tre-

ba pridobiti na Upravni enoti,

na območju katere bo poteka-
la investicija, ne glede na to, kje
vlagatelj prebiva.
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Trendi prenavljanja in gradnje
predstavljeni na MOS Dom

MOS Dom, MOS Tehnika, MOS
Turizem, MOS B2B in MOS Plus

bodo na celjskem sejmišču obi-
skovalce ponovno razveselje-
vali s široko ponudbo na enem

mestu od 10. do 15. septembra.
Zaradi sledenja trendom, no-

vostim in spremembam pa ne

manjka niti izdelkov in storitev,

ki sledijo načelom trajnostnega

razvoja in varovanja okolja.

Se sprašujete, ali je montažna

gradnja primerna za vas, ali ka-

ko znižati stroške energije? Se

spopadate z vlago v stanova-

nju? Na vsa ta vprašanja lahko
najdete odgovore in rešitve na

MOS-ovih svetovalnih točkah.
Če se soočate s pastmi gradnje

ali prenove, pojdite po odgovo-
re na 52. MOS.

Celovita ponudba
gradnje in obnove
na vzhodnem delu
sejmišča

Zbiranje informacij o gradbe-
nih in stanovanjskih rešitvah,

ki na tržišču obstajajo, je dol-

gotrajen proces. Drastično ga
lahko skrajšate z obiskom sej-

ma, ki ponuja gradbene in sta-

novanjske rešitve. To je odlična

priložnost za vse, ki se podob-

nih projektov lotevajo v priho-
dnosti.

Razstavljavci bodo predstavili

vso ponudbo zaključnih del v

gradbeništvu, našli boste lah-

ko najoptimalnejše strešne

kritine, tlakovce in drugi grad-

beni material. Manjkali ne bo-

do niti kamini, peči, dimniški

sistemi in keramika, pa ogra-

je okna, vrata in senčila, klju-

ke in zimski vrtovi. Na MOS-u

je predstavljena tudi notranja

oprema ter hladilni, ogrevalni.
prezračevalni sistemi in toplo-
tne črpalke.

Brezplačne MOS-ove

svetovalnice
Sejemsko dogajanje zazna-

mujejo sejemski popusti in

ugodnosti razstavljavcev, obi-
skovalci pa lahko izkoristijo tudi
številne brezplačne nasvete ne-

odvisnih strokovnjakov. V Celj-

skem sejmu tudi na 52. MOS

nadaljujejo projekt MOS-ovih
svetovalnic, ki so bile v preteklo-

sti zelo dobro sprejete. Obisko-

valci lahko na sejmu pridobijo
nasvete o učinkoviti rabi ener-

gije in uporabi obnovljivih virov

energije od neodvisnih sveto-

valcev iz Eko sklada. Udeležite

se lahko svetovanj o ogrevanju
s toplotnimi črpalkami, kakšni

so primeri napak pri gradnjah in

primeri dobre prakse, bo spre-

govorila Carmen Hladnik Pro-

senc, da boste izvedeli vse o

novogradnji energijsko učin-
kovitih lesenih hiš bo poskrbel

Jernej Markelj, govorilo pa se

bo še o mnogih drugih aktual-

nih temah.

Ne zamudite sejma
vseh sejmov

Od ponedeljka do sobote, 10.

do 14. septembra, bodo se-

jemska vrata odprta med 9.00
in 19.00, v nedeljo, 15. sep-

tembra, pa od 9. do 18. ure. Ok-

rog sejmišča bo moč najti veliko
označenih uradnih sejemskih

parkirišč, kjer bodo obiskovalci

za celodnevno parkiranje odšte-

li samo 4 EUR, vsak dan po 16.

uri pa je parkiranje brezplačno.
Ob koncu tedna in čez vikend,

od 13. do 15. septembra, bo
za potrebe sejma med 8.30 in

19.15 vozil brezplačni avtobus

na relaciji Dvorana Zlatorog-
Mariborska cesta-Dečkova

Inpos-Dvorana Zlatorog (avto-

bus za krog potrebuje cca 20
min). Za vstopnico v redni ce-

ni boste odšteli 8 EUR, upoko-

jenci 6 EUR, učenci, dijaki in

študentje 5 EUR, za predšolske
otroke pa je vstop prost. Sicer

pa Celjski sejem ponuja veliko

cenovnih ugodnosti, ki jih lah-

ko izkoristite že zdaj: cenejši na-

kup vstopnice v predprodaji na

njihovi spletni strani, družinsko

vstopnico, otvoritveno akcijo

prvega dne in cenejše karte po

16. uri. Katalog razstavljavcev

letošnjega MOS-a je dostopen
na spletni strani www.ce-se-

jem.si.

Država partnerica letošnjega
MOS je Črna gora, ki priprav-

lja izjemno vsebinsko poln in

bogat nastop. Na sejmu se bo

predstavilo okrog 40 razstav-

ljavcev in preko 200 udeležen-

cev iz Črne gore.

50 let OZS in predstavitev 12 obrtnih
poklicev
Obrtno-podjetniška zbornica Slovenije (OZS) letos praznuje
50-letnico obstoja, zato bo predstavitev zborničnega siste-

ma na letošnjem 52. MOS slavnostno obarvana.

Med osrednjimi dogodki bo okrogla miza o polstoletni zgo-
dovini stanovskega povezovanja, ulica obrti s predstavitvijo
12 obrtnih poklicev (krovec, elektrikar, mizar, oblikovalec ko-

vin - orodjar, strojni mehanik, tesar, zidar, avtoserviser, pek,
slaščičar, kuhar in natakar) ter poslovno srečanje, ki bo letos

privabilo več kot 200 podjetnikov iz osmih držav.

OZS se bo v dvorani L1 predstavila skupaj z območnimi
zbornicami, člani, panožnimi sekcijami ter poslovnimi par-

tnerji. Vse dni sejma bo potekala tudi nagradna igra ob

50-letnici OZS.
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Vladajoča izvršilna oblast še vedno ne razume
vladavine prava
2019-9-10 07:10 am   Komentar → Komentar   3

Starejši in modrejši ljudje znajo povedati, da za zasebno življenje pogosto velja »hiša razdeljena, razpada
kakor razpuščena«. Podobno velja za slovensko ustavno demokracijo. Pri nas se odločitve sprejemajo
mimo prava ali v nasprotju z njim. Tako začne ustavna demokracija počasi razpadati kot razdeljena hiša.
Ustavo zamenja samovolja oblastnih elit, ki pravo uporabljajo kot orožje za vzdrževanje svoje oblasti.
Uresničevanje vladavine prava je vse od demokratizacije in osamosvojitve slovenske države
nebodigatreba. V zreli ustavni demokraciji vladavina prava preprečuje zlorabo oblasti vladajoče večine. A
to je teorija, resničnost je nekoliko drugačna. Odločitve se vse prepogosto, celo sistematično in vsesplošno
sprejemajo mimo prava, zgolj na podlagi moči, ki jo posamezniku oziroma kolektivnemu organu prinaša
javna funkcija. Vladajoča izvršilna oblast še vedno ne razume vladavine prava. Pravo se še vedno
uporablja kot sredstvo za opravičevanje vladajočih arbitrarnih odločitev.

Vse tri veje oblasti bi morale odločbe ustavnega sodišča spoštovati in jih
uresničevati

Ko smo pred več kot sedemindvajsetimi leti sprejeli slovensko ustavo, smo se zavezali, da bo Ustavno
sodišče RS najvišji varuh človekovih pravic, zakonitosti in ustavnosti. Da bodo njegove odločbe kot
najvišjega razsodnika brezpogojno zavezujoče. Vsakokratna oblast bo vedno želela omejiti vlogo ustavnega
sodišča najprej z izvolitvijo svojih somišljenikov za ustavne sodnike in nato s pritiski na njihovo odločanje,
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tudi preko »telefonskega prava«, kot domnevajo nekateri komentatorji. Vsakokratni sodniki in sodnice
ustavnega sodišča zagotovo imajo svojo ideologijo, kot s kolegi ugotavljamo v raziskovalnem
projektu Ideologija na Ustavnem sodišču. Nekateri ustavni sodniki so bolj naklonjeni varovanju pravic
posameznika, drugi bolj interesov države. A njihove odločitve je potrebno uresničevati in spoštovati, četudi
se z njimi ne strinjamo.

Vse tri veje oblasti bi morale odločbe ustavnega sodišča spoštovati in jih uresničevati. Sodna veja bi
morala ustavne argumente uporabljati v vsaki konkretni zadevi, izvršilna pri pripravi ustavno skladnih
zakonodajnih predlog in zakonodajna pri sprejemanju zakonov. Žal prihaja do nasprotnega postopanja.
Sodna veja le v redkih primerih uporablja ustavnopravne argumente. Izvršilna oblast pa v zakonodajno
vejo oblasti celo pošilja zakone, ki nasprotujejo ne le ustavi, temveč že sprejetim odločitvam ustavnega
sodišča. Ustava in njene vrednote še vedno niso ponotranjene v vseh vejah slovenske državne oblasti.

Ravnanje, ki je v posmeh vrednoti pluralizma

Državni zbor ni izglasoval novele zakona o organizaciji in financiranju vzgoje in izobraževanja, a
protiustavno stanje in posledice ostajajo. Odločba ustavnega sodišča še vedno ostaja neizvršena. Otroci in
njihovi starši, ki obiskujejo zasebne osnovne šole, so še naprej diskriminirani nasproti drugim, ki obiskujejo
državne osnovne šole. Takšne prakse so v posmeh vrednoti pluralizma, ki naj bi ga varovala slovenska
ustava. Zavrnitev novele ne spreminja dejstva, da je izvršilna oblast v omenjenem primeru popolnoma
zlorabila ustavo. Uspelo ji je skoraj vzpostaviti enoumje v slovenskem izobraževalnem sistemu. V
slovenskem javnem prostoru se zdi, da je prav enoumje končni namen delovanja političnega prostora, da
bo lahko s totalitarnimi prijemi znova zlorabljal človekove pravice slovenskih prebivalcev s ciljem širjenja
privilegijev svojih družin in neformalnih omrežij.

Zagotovitev uresničevanja odločbe ustavnega sodišča o enakovrednem financiranju zasebnega šolstva
seveda ni edina odločba ustavnega sodišča, ki še ni bila izvršena in spoštovana. Ob koncu leta 2018 je bilo
takih kar 14, od ugotovljenih neustavnosti nekaterih določb zakona o parlamentarni preiskavi  do
ugotovljenih neustavnih določb zakona o graditvi objektov. Nespoštovanje odločb ustavnega sodišča je vrh
ledene gore, ki ga javnost zaradi vrhovnega položaja tega sodišča bolj spremlja. Pod vrhom ustavnega
sodišča pa je brezpravje bolj skrito očem javnosti. Le včasih denimo. pridejo tako na dan očitne zlorabe
prava, kot jih je meseca junija ugotovilo Upravno sodišče v Mariboru v zadevi arbitrarne prepovedi
koncerta glasbenika Thompsona.

Ustava in njene vrednote še vedno niso ponotranjene v vseh vejah
slovenske državne oblasti

Spoštovanje in uresničevanje ustave in prava, boste nekateri pripomnili, je v slovenski družbi težko doseči.
Težko je v nekaj desetletjih izbrisati desetletne in stoletne sledi brezpravja.
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Slovenski ljudje težko odrečejo svojcem, prijateljem in znancem, da jim pomagajo in »zrihtajo« kakšno
zadevo. Vedo, da bodo lahko računali na podobno pomoč, ko se bodo sami znašli v stiski. Prijateljski in
sosedski stiki sodijo med najlepše značilnosti slovenske družbe, seveda bolj na podeželju kot v mestih. Teh
povezav pa ne gre enačiti in povezovati z neformalnimi paradržavnimi strukturami, ki v tem trenutku
obvladujejo strukture slovenskih institucij demokratične in pravne države in pravzaprav velike večine
javnega sektorja. Neformalna omrežja ne delujejo niti ne želijo delovati v javnem interesu, saj se
osredinjajo predvsem na maksimizacijo dobička iz javnih sredstev. Delujejo le na podlagi moči, pravo pa
uporabljajo le kot sredstvo za uresničevanje svojih interesov.

Uresničevanje odločb najvišjega varuha ustavnosti in človekovih pravic sporoča nižjim ravnem, da je v
slovenski družbi sprejemljivo le dosledno spoštovanje ustave in pravnega reda. Sami se v snu
prepričujemo, kako lepo je živeti v tako raznovrstni, bogati in čudoviti deželi. Ko se iz tega sna kmalu
prebudimo, se naše vsakdanje življenje hitro vrne v zatečeno stanje brezpravja, kjer ustavne vrednote
svobode, enakosti, solidarnosti in pluralizma ostajajo neizživete. A te vrednote so odvisne predvsem od
nas, koliko od nas samih je pripravljenih žrtvovati del zasebnega in drugega življenja, da bo naš sen nekoč
postal resničnost.

Vir: Slovenski čas 111(2019), str. 2-3

Zadnjenovice.info 10.09.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg:

09:12

http://zadnjenovice.info/news/vladajoca-izvrsilna-... 3 / 3

Zadnjenovice.info 10.09.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: Kazalo

09:12

http://zadnjenovice.info/news/vladajoca-izvrsilna-...

67

http://zadnjenovice.info/news/vladajoca-izvrsilna-oblast-se-vedno-ne-razume-vladavine-prava?uid=613686


O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

September 10, 2019

Slovenski delodajalci z eno najmočnejših
zaposlitvenih napovedi v regiji

krog.sta.si/2674521/slovenski-delodajalci-z-eno-najmocnejsih-zaposlitvenih-napovedi-v-regiji

Podjetja 6:00

Ljubljana, 10. septembra - Zaposlitveni utrip v zadnjem
četrtletju leta bo po ocenah slovenskih delodajalcev ugoden.
Po sezonski prilagoditvi podatkov neto napoved zaposlovanja
za Slovenijo znaša +17 odstotkov, kar sodi med najbolj
optimistične napovedi v regiji, kaže raziskava družbe
Manpower. Boljše rezultate beležijo le še v Grčiji, kjer znaša
+18 odstotkov.

Živahne zaposlitvene namere za zadnje četrtletje so posledica najmočnejših
zaposlitvenih napovedi v panogah rudarstva in kamnin ter javnega sektorja in
socialnih storitev od začetka izvajanja raziskave pred devetimi leti, so sporočili iz
Manpowerja. Četrtletna primerjava sicer kaže na upad zaposlitvenih možnosti za
dve odstotni točki, v primerjavi z enakim obdobjem lani pa napoved ostaja
nespremenjena.

Najmočnejše zaposlitvene namere pričakujejo delodajalci v proizvodni panogi, kjer
neto napoved zaposlovanja znaša +22 odstotkov. Gledano po regijah, najmočnejši
zaposlitveni utrip v državi pričakujejo delodajalci v severovzhodni regiji z neto
napovedjo zaposlovanja +18 odstotkov, kar že drugo zaporedno četrtletje
predstavlja najboljši rezultat od začetka izvajanja raziskave.

Najmočnejše zaposlitvene namere imajo delodajalci v skupini srednjih podjetij (+27
odstotkov), medtem ko delodajalci v skupini malih podjetij (+21 odstotkov) poročajo
o najmočnejši napovedi zaposlovanja od začetka izvajanja raziskave v državi.

"Kljub temu se moramo zavedati, da se številna prosta delovna mesta ne zapolnijo
pravočasno, kar je pogosto posledica razhajanj med zahtevami delodajalcev in
pričakovanji iskalcev zaposlitve. Prav to vrzel navadno ustvarjajo odstopanja od
iskanih veščin ali želenega plačila kot tudi demografski premiki okoli nas," je ocenil
regionalni vodja Manpower Slovenija Aleksandar Hangimana.
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Panožni podatki razkrivajo, da najživahnejše zaposlitvene namere beležijo
delodajalci v proizvodni panogi, kjer neto napoved znaša +22 odstotkov. Solidne so
tudi napovedi delodajalcev v gradbeništvu, kjer neto napoved zaposlovanja znaša
+21 odstotkov. V panogi rudarstva in kamnin (+20 odstotkov) ter javnega sektorja in
socialnih storitev (+19 odstotkov) pa delodajalci napovedujejo, da bo zaposlitveni
utrip v obdobju prihodnjih treh mesecev najmočnejši, odkar se v Sloveniji izvaja
raziskava.

O najšibkejših možnostih zaposlovanja poročajo delodajalci v panogah kmetijstva,
lova, gozdarstva in ribolova ter gostinstva in hotelirstva. Za obe navedeni panogi
neto napoved zaposlovanja znaša +13 odstotkov.

ManpowerGroup napoved zaposlitvenih namer za četrto četrtletje zajema intervjuje z
več kot 59.000 delodajalci iz 44 držav. Delodajalci v 43 od skupaj 44 državah po
svetu poročajo, da bodo v obdobju od oktobra do decembra 2019 zaposlovali, v eni
državi pa delodajalci sprememb v zaposlitvenih možnostih ne pričakujejo. O
najmočnejših zaposlitvenih namerah poročajo delodajalci na Japonskem, Tajvanu,
ZDA, Indiji in Grčiji, medtem ko o najšibkejših napovedih zaposlovanja poročajo
delodajalci v Španiji, na Češkem, v Argentini, Kostariki in Švici.
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Minister Zajc otvoril 52. MOS
10. septembra 2019
Minister za okolje in prostor Simon Zajc je danes na celjskem sejmišču odprl 52. poslovno-sejemsko
prireditev Mos. Pridružil se mu je tudi državni sekretar na gospodarskem ministrstvu Aleš Cantarutti,
minister Zdravko Počivalšek pa je zbrane nagovoril preko videa, saj se mudi na službeni poti v Moskvi.
Otvoritve sejma so se udeležili tudi naši poslanci Igor Zorčič, Janja Sluga, Gregor Perič, Branislav
Rajić, Gregor Židan in Jani Möderndorfer.

Minister Zajc je v svojem nagovoru poudaril, da med okoljskim ministrstvom in gospodarskimi družbami obstajajo tri
stične točke. Prva se nanaša na krožno gospodarstvo, druga na okoljsko agencĳo, tretja pa na gradbeno zakonodajo.
Posebej je izpsotavil, da je vlada krožno gospodarstvo pred štirimi leti izpostavila kot svojo prioriteto, prehod na zeleno,
krožno gospodarstvo pa je priložnost, ki jo je treba izkoristiti. Dejal je še, da bo Agencĳa za okolje v naslednjih šestih
mesecih odpravila zaostanke glede izdaje dovoljenj za nove naložbe investitorjev, saj se je v ta namen se je tudi
kadrovsko okrepila, treba pa bo še popraviti zakonodajo na tem področju.

Zajc je še napovedal, da bo ministrstvo šlo skozi vse pripombe na gradbeno zakonodajo, z namenom izboljšati
postopke za pridobitev okoljevarstvenega dovoljenja.

Gospodarski minister Zdravko Počivalšek je danes udeležence odprtja Mosa pozdravil preko videonagovora. Po
njegovih besedah je slovensko gospodarstvo v dobri formi in je na pravi poti, da postane zeleno, ustvarjalno ter
pametno gospodarstvo. Meni tudi, da je gospodarstvo takšno zaradi izkušenj in znanj mikro družb, ki jih je v Slovenĳi
kar 86 odstotkov, v njih pa je zaposlenih 19 odstotkov vseh aktivnih prebivalcev. Po zaslugi obrtnikov in podjetnikov so
vsi gospodarski kazalniki letos obrnjeni navzgor, je dejal Počivalšek in spomnil, da je bil bruto domači proizvod v
drugem četrtletju letos 2,6 odstotka višji kot leta 2018. »Gospodarska rast se tako nekoliko umirja, a je na letni ravni še
vedno stabilna.«

V hali L je danes gospodarsko ministrstvo odprlo stojnico, na kateri bo do nedelje potekal animacĳski program in
poslovno stičišče, namenjeno formalnemu in neformalnemu mreženju. V neposredni bližini stojnice je na ogled tudi
razstava direktorata za lesarstvo z naslovom Čar lesa.

Kot je ob odprtju stojnice povedal državni sekretar na gospodarskem ministrstvu Aleš Cantarutti, je ministrstvo na
stojnici prisotno v številni zasedbi. Njihov namen je biti bližje podjetjem, ki potrebujejo njihove nasvete o konkretnih
poslovnih izzivih.

Tweet
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10.9.2019 13:25

Zajc ob odprtju 52. Mosa o stičnih točkah ministrstva
in gospodarskih družb
Celje, 10. septembra (STA) - Okoljski minister Simon Zajc je danes na celjskem sejmišču odprl 52. poslovno-
sejemsko prireditev Mos. Kot je dejal, med okoljskim ministrstvom in gospodarskimi družbami obstajajo tri stične
točke. Prva se nanaša na krožno gospodarstvo, druga na okoljsko agencijo, tretja pa na gradbeno zakonodajo.

Glede krožnega gospodarstva je Zajc dejal, da ga je vlada pred štirimi leti izpostavila kot svojo prioriteto, prehod na
zeleno, krožno gospodarstvo pa je priložnost, ki jo je treba izkoristiti.

Agencija za okolje po ministrovih besedah naj bi v naslednjih šestih mesecih odpravila zaostanke glede izdaje dovoljenj
za nove naložbe investitorjev, v ta namen se je tudi kadrovsko okrepila, treba pa bo še popraviti zakonodajo na tem
področju.

Zajc je še napovedal, da bo ministrstvo šlo skozi vse pripombe, ki so prišle na gradbeno zakonodajo, z namenom
izboljšati postopke za pridobitev okoljevarstvenega dovoljenja.

Gospodarski minister Zdravko Počivalšek je danes prek videonagovora pozdravil udeležence odprtja Mosa, ki bo na
celjskem sejmišču potekala do nedelje. Kot je ocenil, je slovensko gospodarstvo v dobri formi in je na pravi poti, da
postane zeleno, ustvarjalno ter pametno gospodarstvo.

Meni tudi, da je gospodarstvo takšno zaradi izkušenj in znanj mikro družb, ki jih je v Sloveniji kar 86 odstotkov, v njih pa
je zaposlenih 19 odstotkov vseh aktivnih prebivalcev.

Po besedah ministra majhne družbe zaposlujejo dodatnih 27 odstotkov vseh zaposlenih, srednja velika podjetja pa
zaposlujejo petino zaposlenih.

Po zaslugi obrtnikov in podjetnikov so vsi gospodarski kazalniki letos obrnjeni navzgor, je dejal Počivalšek in spomnil, da
je bil bruto domači proizvod v drugem četrtletju letos 2,6 odstotka višji kot leta 2018. "Gospodarska rast se tako nekoliko
umirja, a je na letni ravni še vedno stabilna.

Za predsednika Obrtno-podjetniške zbornice Slovenije Branka Meha je pomanjkanje kadra v obrti in podjetništvu na
žalost še vedno izjemno pereč problem.

Meni tudi, da je malo gospodarstvo motor naše države. Da pa lahko obrtniki in podjetniki nemoteno delajo, se razvijajo
in zaposlujejo, potrebujejo spodbudnejše poslovno okolje s prijaznejšo zakonodajo in brez nepotrebnih birokratskih ovir.

"In naloga naše vlade je, da nam takšno okolje zagotovi! Moja mantra, ki jo ponavljam vrsto let, in jo bom tudi tokrat, je
- če bo šlo dobro slovenskemu gospodarstvu, bo šlo dobro vsem državljanom Republike Slovenije," je še dejal Meh in
spomnil, da letos zbornica praznuje 50-letnico delovanja.

Letos je partnerica Mosa Črna gora. Črnogorska gospodarska ministrica Dragica Sekulić je postregla s podatkom, da je
blagovna menjava med država Slovenijo in Črno goro lani znašala dobrih 85 milijonov evrov, kar je trikrat več kot leta
2015. Poudarila je, da črnogorska vlada posebno pozornost namenja krepitvi podjetništva in ustvarjanju boljšega
poslovnega okolja tako za domača, kot tudi tuja podjetja.

Tako se je število mikro, malih in srednje velikih podjetij lani v primerjavi z letom 2011 povečalo za 59,03 odstotka,
skupno število zaposlenih pa je poraslo za 30,54 odstotka.

Predsednik Gospodarske zbornice Črne gore Vlastimir Golubović je dejal, da se na Mosu letos predstavlja skoraj 50
črnogorskih razstavljavcev s področja kmetijstva, turizma in prometa.

"Črnogorski proizvajalci so pripravljeni pridobiti zaupanje slovenskih potrošnikov in jim ponuditi izdelke skladne z
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evropskimi standardi, za katere s ponosom lahko rečemo, da so Made in Montenegro," je še dejal Golubović.

V hali L je danes gospodarsko ministrstvo odprlo stojnico, na kateri bo do nedelje potekal animacijski program in
poslovno stičišče, namenjeno formalnemu in neformalnemu mreženju. V neposredni bližini stojnice je na ogled tudi
razstava direktorata za lesarstvo z naslovom Čar lesa.

Kot je ob odprtju stojnice povedal državni sekretar na gospodarskem ministrstvu Aleš Cantarutti, je ministrstvo na
stojnici prisotno v številni zasedbi. Njihov namen je biti bližje podjetjem, ki potrebujejo njihove nasvete o konkretnih
poslovnih izzivih.
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Les prodira v vse industrijske panoge
september 10, 2019 Samo Kranjec

Zaradi svojih izjemnih lastnosti se les uveljavlja v številnih panogah, najbolj pa v gradbeništvu, pohištveni
industriji ter tudi v energetiki.

 

Tudi industrija, podobno kot gradbeništvo, ponovno odkriva les kot zelo obetaven material. V ta namen se pospešeno
razvijajo metode in postopki, s pomočjo katerih je mogoče želene lastnosti lesa prilagoditi potrebam posameznih
industrijskih panog. Precejšen razcvet doživljajo tudi kompoziti, ki vsebujejo lesene elemente.

Les je naraven material, ki je mehansko precej odporen, topel ter prijeten na dotik, v nekaterih primerih celo dokazano
pomirja ter zvišuje koncentracijo. Mogoče ga je sorazmerno enostavno ter lahko obdelovati in se zelo uspešno
uporablja tem, kjer prihaja človek neposredno v stik z izdelki. To je predvsem pohištvena industrija, kot gradbeni,
konstrukcijski material …

Celoten članek lahko preberete v reviji Eko dežela Gozd in les 2019.
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Kako se spopasti z izzivi, ki pestijo
sodobno družbo
Datum: 10. 9. 2019  Besedilo: povzeto po sporočilu za javnost

Na nedavnem 14. Blejskem strateškem forumu so strokovnjaki razpravljali o načinih, kako pospešiti iskanje

zelenih rešitev.

Center energetsko učinkovitih rešitev (CER)

je letos kot institucionalni partner sodeloval na

poslovnem delu Blejskega strateškega foruma,

ki je potekal med 2. in 3. septembrom. V

ospredje so postavili iskanje zelenih rešitev za

gospodarstvo in družbo, v sklopu dveh panelov

z naslovom »Podnebno nevtralno pametno

gospodarstvo - Greentech« in »Predstavi svojo

zeleno idejo!«.

V času, ko globalna ekološka kriza prevzema

dnevno poročanje svetovnih medijev, so se

strokovnjaki na 14. Blejskem strateškem forumu

spraševali, kako se spopasti z izzivi, ki pestijo sodobno družbo. Izkušeni govorci z različnih področij so razpravljali o

načinih, kako pospešiti iskanje zelenih rešitev v transportu, gradbeništvu, infrastrukturi, prehrambni industriji in

gospodarstvu ter politiki nasploh.

Med govorniki je nastopil tudi Rok Vodnik, član uprave Petrola in predsednik sveta zavoda CER. Izpostavil je, da je

trajnostni razvoj središče poslanstva in poslovnega modela skupine Petrol. Kot ena izmed osrednjih energetskih družb

v Sloveniji in državah JV Evrope so protagonist pri povečevanju energetske neodvisnosti, energetske učinkovitosti,

prihrankov CO2, deleža obnovljivih virov energije in trajnostne mobilnosti. Med drugim je tudi poudaril, da je njihov

cilj zagotavljati učinkovite in okoljsko manj obremenjujoče rešitve, ki bodo zagotavljale visoko kakovost bivanja. 
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Prisotni na forumu so se strinjali, da podnebni izzivi predstavljajo tudi priložnost za vzpostavljanje novih partnerstev.

V tej luči je Center energetsko učinkovitih rešitev s Fundacijo monaškega princa Alberta II. podpisal partnerski

sporazum, ki predstavlja temelj za sodelovanje na področju reševanja podnebno energetskih izzivov. Podpisali so

ga H. E. Bernard Fautrier, podpredsednik in izvršni direktor Fundacije monaškega princa Alberta II., Rok Vodnik,

predsednik zavoda CER, ter Gregor Benčina, podpredsednik zavoda CER. Na tej podlagi bodo, kot je med drugim še

zapisano v sporočilu za javnost, vzpostavili učinkovito sodelovanje za spodbujanje uresničevanja skupnih ciljev in

razvijanja komplementarnih ter sinergijskih dejavnosti na področju trajnostnega razvoja. (mj)
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Minister Simon Zajc otvoril mednarodni obrtni sejem MOS
v Celju
10. 9. 2019 Ministrstvo za okolje in prostor

Minister za okolje in prostor Simon Zajc je nagovoril udeležence otvoritve že 52. Mednarodnega
obrtnega sejma (MOS) 2019. Minister se je tudi sestal z ministrico za ekonomijo Črne Gore, si
ogledal sejem in otvoril razstavni prostor LR Kitajske.
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Minister je v govoru obrtnikom, podjetnikom in gospodarstvenikom poudaril, da mu je v čast, da kot okoljski minister
odpira tradicionalni mednarodni obrtni sejem. Prepričan je, da je krožno gospodarstvo nov razvojni model, ki ob skrbi
za okolje omogoča tudi konkurenčnost gospodarstva. »Trajnostna raba virov in energije ter zmanjševanje proizvodnje
odpadkov sta se pri podjetjih in občinah, ki to že upoštevajo, izkazali za konkurenčni.«

Da bi obrtniki, podjetniki in gospodarstveniki lažje realizirali investicije, je minister predstavil tudi svoje dejavnosti za
odpravljanje zaostankov pri vlaganju vlog in pridobivanju okoljevarstvenih soglasij na Agenciji RS za okolje, ter
spremembe lani uveljavljene gradbene zakonodaje, ki je olajšala postopke pri pridobivanju gradbenih dovoljenj.

MOS je poslovno-sejemska prireditev, ki vsako leto privabi več kot 800 neposrednih in 1400 zastopanih razstavljavcev
ter več kot 100.000 obiskovalcev. Razdeljena je na 5 področij: Dom, Tehnika, Turizem, B2B in Plus. Sejem spremljajo
tudi predavanja, dogodki in delavnice iz posameznih področij, kjer lahko dobite številne koristne informacije v zvezi z
gradnjo doma ali izveste kako ustanoviti podjetje. Letos poteka med 10. in 15. septembrom.
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Več informacij o sejmu

Pomagajte nam izboljšati spletišče Ali vam je ta stran koristila? DA NE

Odgovorna institucija: Ministrstvo za okolje in prostor
Nazadnje pregledano: 10. 9. 2019
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Zajc ob odprtju 52. Mosa o stičnih točkah ministrstva
in gospodarskih družb
10.09.2019 13:25

Celje, 10. septembra (STA) - Okoljski minister Simon Zajc je danes na celjskem
sejmišču odprl 52. poslovno-sejemsko prireditev Mos. Kot je dejal, med okoljskim
ministrstvom in gospodarskimi družbami obstajajo tri stične točke. Prva se nanaša
na krožno gospodarstvo, druga na okoljsko agencijo, tretja pa na gradbeno
zakonodajo.

Glede krožnega gospodarstva je Zajc dejal, da ga je vlada pred štirimi leti izpostavila kot
svojo prioriteto, prehod na zeleno, krožno gospodarstvo pa je priložnost, ki jo je treba
izkoristiti.

Agencija za okolje po ministrovih besedah naj bi v naslednjih šestih mesecih odpravila
zaostanke glede izdaje dovoljenj za nove naložbe investitorjev, v ta namen se je tudi
kadrovsko okrepila, treba pa bo še popraviti zakonodajo na tem področju.

Zajc je še napovedal, da bo ministrstvo šlo skozi vse pripombe, ki so prišle na gradbeno
zakonodajo, z namenom izboljšati postopke za pridobitev okoljevarstvenega dovoljenja.

Gospodarski minister Zdravko Počivalšek je danes prek videonagovora pozdravil
udeležence odprtja Mosa, ki bo na celjskem sejmišču potekala do nedelje. Kot je ocenil, je
slovensko gospodarstvo v dobri formi in je na pravi poti, da postane zeleno, ustvarjalno ter
pametno gospodarstvo.

Meni tudi, da je gospodarstvo takšno zaradi izkušenj in znanj mikro družb, ki jih je v
Sloveniji kar 86 odstotkov, v njih pa je zaposlenih 19 odstotkov vseh aktivnih prebivalcev.

Po besedah ministra majhne družbe zaposlujejo dodatnih 27 odstotkov vseh zaposlenih,
srednja velika podjetja pa zaposlujejo petino zaposlenih.

Po zaslugi obrtnikov in podjetnikov so vsi gospodarski kazalniki letos obrnjeni navzgor, je
dejal Počivalšek in spomnil, da je bil bruto domači proizvod v drugem četrtletju letos 2,6
odstotka višji kot leta 2018. "Gospodarska rast se tako nekoliko umirja, a je na letni ravni še
vedno stabilna.

Za predsednika Obrtno-podjetniške zbornice Slovenije Branka Meha je pomanjkanje kadra
v obrti in podjetništvu na žalost še vedno izjemno pereč problem.

Meni tudi, da je malo gospodarstvo motor naše države. Da pa lahko obrtniki in podjetniki
nemoteno delajo, se razvijajo in zaposlujejo, potrebujejo spodbudnejše poslovno okolje s
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prijaznejšo zakonodajo in brez nepotrebnih birokratskih ovir.

"In naloga naše vlade je, da nam takšno okolje zagotovi! Moja mantra, ki jo ponavljam vrsto
let, in jo bom tudi tokrat, je - če bo šlo dobro slovenskemu gospodarstvu, bo šlo dobro vsem
državljanom Republike Slovenije," je še dejal Meh in spomnil, da letos zbornica praznuje
50-letnico delovanja.

Letos je partnerica Mosa Črna gora. Črnogorska gospodarska ministrica Dragica Sekulić je
postregla s podatkom, da je blagovna menjava med država Slovenijo in Črno goro lani
znašala dobrih 85 milijonov evrov, kar je trikrat več kot leta 2015. Poudarila je, da
črnogorska vlada posebno pozornost namenja krepitvi podjetništva in ustvarjanju boljšega
poslovnega okolja tako za domača, kot tudi tuja podjetja.

Tako se je število mikro, malih in srednje velikih podjetij lani v primerjavi z letom 2011
povečalo za 59,03 odstotka, skupno število zaposlenih pa je poraslo za 30,54 odstotka.

Predsednik Gospodarske zbornice Črne gore Vlastimir Golubović je dejal, da se na Mosu
letos predstavlja skoraj 50 črnogorskih razstavljavcev s področja kmetijstva, turizma in
prometa.

"Črnogorski proizvajalci so pripravljeni pridobiti zaupanje slovenskih potrošnikov in jim
ponuditi izdelke skladne z evropskimi standardi, za katere s ponosom lahko rečemo, da so
Made in Montenegro," je še dejal Golubović.

V hali L je danes gospodarsko ministrstvo odprlo stojnico, na kateri bo do nedelje potekal
animacijski program in poslovno stičišče, namenjeno formalnemu in neformalnemu
mreženju. V neposredni bližini stojnice je na ogled tudi razstava direktorata za lesarstvo z
naslovom Čar lesa.

Kot je ob odprtju stojnice povedal državni sekretar na gospodarskem ministrstvu Aleš
Cantarutti, je ministrstvo na stojnici prisotno v številni zasedbi. Njihov namen je biti bližje
podjetjem, ki potrebujejo njihove nasvete o konkretnih poslovnih izzivih.
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